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Potuhnjen ubijalec rastlinskih in 
živalskih vrst

Čeprav bo za nekatere to pomenilo veliko 
spremembo, za večino pa višje mesečne stro-
ške, je dejstvo, da se na področju praznjenja 
greznic postopoma ustvarja red, vendarle do-
bra novica, kajti marsikje na podeželju se fekali-
je in gospodinjske odplake še vedno polivajo po 
bregovih in travnikih. To ne povzroča samo ne-
znosnega smradu, še bistveno bolj tragična po-
sledica je, da te odplake, ki vsebujejo tudi veliko 
kemičnih snovi, onesnažujejo podtalnico in uni-
čujejo rastlinske ter živalske vrste. 

Zoolog, evolucijski biolog in ekolog Josef H. 
Reichholf je pred nekaj leti dokazal, kar sprva 
nihče ni hotel verjeti: niti industrija, niti avtomo-
bilski izpuhi, niti stavbna pozidava niso toliko kri-
vi za izumiranje vrst kot poljedelstvo z gnojni-
co. V Nemčiji letno vzredijo 15 milijonov govedi 
in 24 milijonov svinj. Gnojnico, ki jo proizvede-
jo te živali, polijejo po poljih. Dušik, ki ga vsebu-
je gnojnica, ubija rastlinske in živalske vrste. Do-
kaz: Reichholf je v parku sredi Münchna naštel 
350 različnih vrst ptičev, nasprotno pa se je na 
deželi začela zmanjševati celo populacija vrab-
cev. Po njegovi oceni gnojenje z gnojnico pred-
stavlja štiri petine razlogov za izginjanje vrst v 
srednji Evropi.

V Sloveniji situacija morda ni tako kritična, ne 
glede na to pa je prav, da se okoljski standardi 

zaostrujejo in da se nivo varovanja narave zvišu-
je. Seveda za povzročitelje odpadnih snovi, torej 
nas – ljudi, to pomeni višje življenjske stroške, to-
da to je naš prispevek, naša obveza, da zanam-
cem pustimo spodobno čisto bivalno okolje.

Hkrati s tem se pojavlja tveganje, da bi se 
nekdo okoriščal na račun varovanja okolja. Za-
radi tega bi morala komunalna dejavnost osta-
ti v javni sferi in pod morda še bolj budnim nad-
zorom kot doslej. Jasno je, da komunalna pod-
jetja ne morejo brezplačno prazniti greznic in 
malih čistilnih naprav, poleg tega pa je treba 
zagotoviti pravično finančno obremenitev ti-
stih, ki so priključeni na kanalizacijsko omrež-
je, in tistih, ki niso.

Nič novega ni, če se nekateri skušajo temu 
bremenu izogniti, zelo napačna pa je tako ime-
novana lažna solidarnost, ko ljudje v določenem 
okolju vedo za kršitve predpisov, a kljub temu, 
da se škoda povzroča tudi njim in na njihov ra-
čun, na naredijo ničesar, da bi to prekinili. S tem 
pridemo do vprašanja družbenih vrednot, o ka-
terih sem na tem mestu že večkrat pisal. Tudi to-
krat bi, a ne bom, ker mi je zmanjkalo prostora. 
Pa kdaj drugič.(MŠ)

(TG)
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Tema tedna

PRAZNJENJE GREZNIC IN MALIH ČISTILNIH NAPRAV PO NOVI UREDBI

Blato iz greznic le še v osrednjo čistilno 
napravo

45 odstotkov Slovencev še vedno ni 
priključenih na komunalno čistilno na-
pravo in uporablja greznice. 

3.000 do 4.000 evrov je treba od-
šteti za nekoliko boljšo malo komunal-
no čistilno napravo in montažo.

Do 1.200 evrov je kazni za fizične 
osebe, za pravne do 40.000 evrov, če 
odvajanje in čiščenje odpadnih voda 
ne bo urejeno do konca prehodnega 
obdobja.

V januarju je v veljavo stopila uredba o odvajanju in čiščenju komunalne in padavin-
ske odpadne vode. V skladu z uredbo vsebine greznic sodijo le še v občinske čistilne 
naprave, katere marsikje povečanega priliva blata ne bodo zmogle. Uveljavitev oziro-
ma izvajanje uredbe posledično pomeni tudi višje zneske na položnicah za komunal-
ne storitve. Zgornjesavinjčani stroška praznjenja greznic še ne plačujemo mesečno 
preko položnic, saj naše občine še niso določile cen teh storitev. Vzrok tiči tudi v za-
starelosti in prešibki zmogljivosti nekaterih osrednjih občinskih čistilnih naprav, tako 
kot še marsikje drugje po Sloveniji.

NOVA STORITEV NA POLOŽNICAH: 
PREVZEM IN ODVOZ FEKALIJ

Občinske oziroma medobčinske javne go-
spodarske službe s področja varstva okolja so 
na podlagi uredbe o odvajanju in čiščenju ko-
munalne in padavinske odpadne vode primo-
rane zaračunavati tudi prevzem blata iz nepre-
točnih greznic ali malih komunalnih čistilnih na-
prav. Tako narekuje bruseljska direktiva, novost 
pa se bo še najbolj občutila v obliki višjih zne-
skov na položnicah za komunalne storitve. 

Ponekod po Sloveniji se prebivalci že pritožu-
jejo nad, po njihovem mnenju, previsokimi zne-
ski za praznenje greznic. Cene se namreč po pi-
sanju Dnevnika gibljejo okoli deset evrov na me-
sec in glede na to, da se nova storitev po zakonu 
izvaja najmanj vsaka tri leta, to v treh letih pome-
ni 360 evrov za praznenje greznice.

PRAZNJENJE GREZNIC ZA 
ZGORNJESAVINJČANE ZA SEDAJ ŠE 

NA ODPOKLIC
Zaskrbljenost uporabnikov komunalnih stori-

tev je razumljiva, a pristojna komunalna podje-
tja so v skladu z omenjeno uredbo dolžna za-
gotoviti prevzem in obdelavo odvečnega blata, 
sicer kazen grozi njim. Komunale so omenjeno 
storitev sicer opravljale že pred uredbo, pove An-
drej Ermenc, direktor Komunale Mozirje, a z eno 
razliko: »Znotraj programa odvajanja in čiščenja 
komunalnih vod smo že doslej izvajali program 
zbiranja in odvažanja mulja iz greznic. Vendar 
za sedaj to storitev opravljamo na odpoklic. Ob-
čan, ki potrebuje praznjenje greznice, pokliče in 
se dogovori za odvoz, ki ga zaenkrat zaračuna-
mo po dejanskih stroških in količini odpeljane-
ga mulja.«

CENE ŽE OBLIKOVANE, ČAKAJO NA 
POTRDITEV OBČIN

Mozirska komunala ima v svojih elaboratih o 
oblikovanju cen že določene cene za ravnanje 
z grezničnim muljem, prav tako je tehnično pri-
merno opremljena za praznjenje greznic. »Ima-
mo tudi kooperanta, ki to delo že opravlja, če bo 
potrebno, bomo pridobili še kakšnega,« pravi Er-

menc in dodaja: »Ker nas uredba zavezuje, bo-
mo sčasoma začeli to storitev občanom tudi re-
dno izvajati in posledično mesečno zaračuna-
vati. A zaenkrat še nobena izmed občin, za kate-
re izvajamo komunalne storitve, cen za ravnanje 
z grezničnim muljem še ni potrdila.«

O končni ceni storitve zato Ermenc še ne mo-
re govoriti, po predvidevanjih pa naj ne bi dose-
gala deset, ampak prej okoli pet do sedem evrov 
mesečno. Tudi zaslužka za Komunalo z uvedbo 
nove storitve Ermenc ne pričakuje, saj bo redno 
in sistematično praznenje greznic oziroma ma-
lih čistilnih naprav za sabo povleklo tudi precej 
različnih stroškov.

Andrej Ermenc, direktor Komunale Mozirje: 
»Čistilna naprava ta trenutek dela le s polovično 

učinkovitostjo in je potrebna prenove. Tega 
se zavedajo tudi na Občini Mozirje, kjer imajo 

projekt rekonstrukcije že pripravljen.« 
(Foto: Tatiana Golob)

BODO OBČINSKE ČISTILNE NAPRAVE 
ZMOGLE POVEČAN PRILIV BLATA?

Poznavalci razmer opozarjajo, da osre-
dnje občinske čistilne naprave tako poveča-
nega priliva blata ne bodo zmogle. Tudi Er-
menc opozarja na že leta znano dejstvo, da 
je čistilna naprava v Mozirju zastarela in za-
torej prepotrebna rekonstrukcije. »Čistilna na-
prava ta trenutek dela le s polovično učinkovi-
tostjo in je potrebna prenove. Tega se zaveda-
jo tudi na Občini Mozirje, kjer imajo projekt re-
konstrukcije že pripravljen. V ta namen name-
ravamo pridobiti tudi določen delež finančnih 
sredstev iz evropskih skladov, zato delujemo 
v smeri, da se pred začetkom izvajanja sis-
tematičnega praznenja greznic posodobi či-
stilna naprava v Mozirju. Ne želimo, da bi pri-
šlo zaradi zastarelosti naprave do njene pre-
obremenitve in posledično do kakšnih ekolo-
ških težav.«

ČAS ZA UREDITEV LE DO 
KONCA 2017

Le še dobri dve leti je do takrat, ko mora ime-
ti vsak objekt v Sloveniji urejeno odvajanje in či-
ščenje odpadnih voda. A danes je po podatkih 
Agencije RS za okolje v državi komaj 55 odstot-
kov prebivalstva priključenega na čistilne na-
prave, v Nemčiji, Italiji in Avstriji je ta delež kar 
90-odstoten. 

Male čistilne naprave uporablja le odsto-
tek celotnega slovenskega prebivalstva, sred-
stva, ki jih namenjajo občine za subvencioni-
ranje nakupa teh naprav, ostajajo nepočrpa-
na. Največji davek pa plačuje narava. Dušik, 
ki ga vsebuje gnojnica polita po polju ali skri-
vaj izlita v gozd, zaduši rastlinske in živalske vr-
ste. Kmetijstvo z gnojem in gnojnico je namreč 
eden glavnih razlogov za izginjanje vrst v sre-
dnji Evropi.

Tatiana Golob
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Aktualno, Organizacije

VOLITVE V EVROPSKI PARLAMENT

Največ glasov za SDS, takoj za njimi 
skupaj NSi in SLS

V nedeljo, 25. maja, so v vseh državah evrop-
ske skupnosti potekale volitve za sedeže v 
evropskem parlamentu. Po prvih rezultatih so 
slovenski volivci dovolj glasov namenili le kan-
didatom petih strank oziroma list od šestnajstih, 
kolikor jih je kandidiralo na volitvah. 

Največje število glasov so namenili stranki 
SDS, ki je prejela skoraj 25 odstotkov in tri po-
slanske mandate. Sledi ji skupna lista NSi in SLS 
z nekaj manj kot 17 odstotki in dvema mandato-
ma. Po en sedež so dobili še lista Verjamem, De-
SUS in Socialni demokrati (SD) s Stranko evrop-
skih socialistov.

Po trenutnem izračunu, kakor ga je objavi-
la državna volilna komisija in ki je še neuraden, 
so sedeže zasedli naslednji kandidati: Igor Šol-
tes (Verjamem, lista dr. Igorja Šoltesa), Lojze Pe-
terle in Franc Bogovič (oba skupna lista NSi in 
SLS), Tanja Fajon (SD in Stranka evropskih soci-
alistov), Milan Zver (SDS), Romana Tomc (SDS) 

in Ivo Vajgl (DeSUS) vsi s preferenčnimi glasovi 
ter Patricija Šolin SDS – slednja po vrstnem re-
du na listi.

V Zgornji Savinjski dolini, ki sodi v volilni okraj 
Mozirje, je 13.898 oseb vpisanih v volilni imenik. 
Od tega jih je na volišča prišlo 3.337, kar pred-
stavlja 24,01 odstotka, to je nekaj manj, kot je 
povprečje na državni ravni. Od oddanih glasov-
nic je bilo 149 neveljavnih.

In kako so se odrezale stranke? Največ gla-
sov je pobrala SDS, in sicer 30,52 odstotka, le 
za malenkost je zaostala združena lista NSi in 
SLS z 29,39 odstotka. Na tretjem mestu je Verja-
mem, lista Igorja Šoltesa z 9,10 odstotka, DeSUS 
jih je prejel 6,90 odstotka in SD 4,23 odstotka.

Poleg izvolitve liste oziroma stranke so vo-
livci lahko svojemu favoritu naklonili preferenč-
ni glas, kjer je dr. Milan Zver v našem volilnem 
okraju pobral 629 glasov, Lojze Peterle 300, Ja-
kob Presečnik pa 236 glasov.

Poglejmo še udeležbo po posameznih voli-
ščih v dolini. Najvišji odstotek so ponovno zabe-
ležili na volišču v podružnični osnovni šoli v Šmi-
helu. Na volitve je prišlo kar 53,57 odstotka vo-
lilnih upravičencev. Najnižja udeležba je bila to-
krat v osnovni šoli Luče, kjer je svoje glasovnice 
oddalo 15,26 odstotka volivcev.

Marija Lebar

Pravico udeležiti se na volitvah je ime-
lo okoli 400 milijonov volivcev. V Sloveni-
ji je volilnih upravičencev nekaj manj kot 
1,711.000, volitev pa se je po neuradnih 
podatkih udeležilo 412.244 volivcev, to je 
24,10 odstotka, kar je za 4 odstotke manj 
kot na prejšnjih dvojnih volitvah leta 2004 
in 2009, ko je bila udeležba obakrat več kot 
28-odstotna.

55 LET LJUDSKE UNIVERZE VELENJE

Mirjani Šibanc ugledno andragoško 
priznanje

Mirjana Šibanc je dobitnica priznanja za 
promocijo učenja in znanja odraslih za leto 

2013. (Foto: Jože Miklavc)

Po štirih desetletjih razvoja in izobraževanja 
odraslih ter različnih nekonvencionalnih oblik 
usposabljanja in izobraževanja od mladine do 
specifičnih skupin v Velenju, Šaleški dolini in šir-
še so se v kolektivu velenjske andragoške usta-
nove želeli prilagoditi vse številčnejši populaci-
ji slušateljev z območja Zgornje Savinjske doli-
ne tako, da so jim želeli približati šolanje ob de-
lu. To je fleksibilni ekipi Ljudske univerze Velenje 
(LUV) ter direktorici prof. Mirjani Šibanc uspelo 
najprej v sodelovanju z Občino Nazarje in takra-
tnim županom Ivanom Purnatom, ko so septem-
bra leta 2004 ustanovili Center za samostojno 
učenje Nazarje. 

Kasneje so z različnimi načini ter usposa-
bljanjem za potrebe gospodarstva in občin ob-
čanom ponujali študij tudi v drugih občinah in 
podjetjih. Svojstven projektni način usposablja-
nja za delo in izobraževanje ob delu, t. i. projek-
tno učenje in izobraževanje izvajajo uspešno tu-
di v tem šolskem letu in širijo svoje poslanstvo v 
občinah Zgornje Savinjske doline.

USPEŠNO SODELOVANJE SE NADALJUJE
Vse to pove, da je bila Šibančeva poleg ož-

je ekipe sodelavcev ter vodstva občine Nazar-
je zaslužna za vizijo in neagresivno sodelova-
nje na področju izobraževanja in usposabljanja 
v naših krajih. Z novo direktorico Brigito Kropu-
šek Ranzinger se uspešno sodelovanje nadalju-

je še bolj intenzivno v povezavi z različnimi in-
teresnimi skupinami ter predvsem v obliki sofi-
nanciranja iz evropskih projektov, kar daje ob-
čanom bistveno boljše možnosti za vključeva-
nje v šolanje. 

Na odprtju nacionalnega tedna vseživljenj-
skega učenja v Slovenj Gradcu so podelili pri-
znanja za izjemne strokovne dosežke in pro-
mocijske uspehe pri bogatitvi znanja drugih, 
med petimi prejemniki iz Slovenije tudi Velenj-
čanki Mirjani Šibanc, sedaj svetovalki direkto-
rice na LUV. 

SOUSTANOVITELJICA UNI III 
V VELENJU

Šibančeva, profesorica pedagogike in psiho-
logije ter specialistka managementa v izobra-
ževanju, je 32 let sooblikovala področje izobra-
ževanja odraslih. Pred 26 leti je bila soustanovi-
teljica Univerze za III. življenjsko obdobje v Vele-
nju, ki je bila druga ustanovljena tovrstna univer-
za v Sloveniji. Ob ustanovitvi so delovali z dvema 
krožkoma in danes prerasli v močno društvo z 
41 mentorji in več kot 800 udeleženci letno.

Od leta 1997 do leta 2010 je bila Mirjana Ši-
banc direktorica Ljudske univerze Velenje. V ča-
su njenega vodenja se je usposabljalo preko 
40.000 občanov iz Saša regije v skoraj 2.000 
različnih izobraževalnih oblikah in projektih. Med 
prvimi v Sloveniji je že leta 1999 prepoznala po-
men mednarodnega sodelovanja, o čemer pri-
čajo številne nagrade, ki jih je LUV prejela v času 
njenega vodenja zavoda, v 55. letu delovanja pa 
se rast tej ustanovi ne ustavlja.

Jože Miklavc
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Gospodarstvo

KOMUNALA MOZIRJE, KOMUNALA GORNJI GRAD

Če ne bi bilo žleda, bi nas minula zima stala 
zelo malo

Minulo zimo si glede vremena zagotovo ne bi 
zapomnili, saj je bila suha in temperaturno mila. 
Pošteno pa jo je zagodel žled, ki ga zagotovo ne 
bomo pozabili kot lanski sneg, čeprav (pre)hu-
dih stroškov zimskim službam v Zgornji Savinj-
ski dolini tudi ni zadal.

KOMUNALA MOZIRJE BELEŽI VEČ KOT POL 
CENEJŠO ZIMO OD LANSKE

Stroški zimske službe Komunale Mozirje, ki 
skrbi za prevoznost in varnost cest v zimskih 
razmerah vseh občin v dolini, razen občin Gor-
nji Grad in Solčava, so v minuli zimski sezoni 
2013/14 znesli 329 tisoč evrov. To je, pravi di-
rektor Komunale Mozirje Andrej Ermenc, rekor-
dno malo in seveda razveseljivo za občine, ki de-
lo zimske službe financirajo. A svoje je naredil 
žled, ki je mozirski zimski službi poleg omenje-
nih povzročil za 120 tisoč evrov stroškov. Skupaj 
je bilo vseh stroškov za 456 tisoč evrov. Kljub te-

mu jih je minula zima povzročila manj kot zima 
poprej. Dosegla je le 64 odstotkov stroškov zi-
me 2012/13, če odštejemo še tiste nastale za-
radi žledu, pa je občine stala več kot pol manj 
kot zima poprej.

Kot je povedal Ermenc, tako »poceni« zime že 
dolgo ni bilo, tudi kar se tiče porabe soli in pe-
ska. Sploh soli je njihova zimska služba porabila 
le 461 ton. Za primerjavo povejmo, da je mozir-
ska zimska služba v zimi 2012/13 porabila kar 
960 ton soli. Ermenc upa, da se bo »privarčeva-
ni« denar lahko porabil za primerno vzdrževa-
nje in popravilo cest, ki so v številnih občinah po-
trebne temeljitih popravil.

V GORNJEM GRADU NOBENE Z 
VZDRŽEVANJEM CEST POGOJENE NESREČE
Komunala Gornji Grad je za izvajanje zim-

ske službe v celotni sezoni dosegla stroške v 
višini 46 tisoč evrov. Od tega je delo podizva-

jalcev zneslo 28 tisoč evrov, izvajanje komu-
nale 7.700 evrov. Za pesek so ravno tako na-
menili nekaj preko 7.000 evrov in za sol slabih 
3.000 evrov. 

Kot je povedal v. d. direktorja Komunale Gornji 
Grad Zdenko Purnat, se je mila zima poznala tu-
di pri pripombah občanov na delo zimske služ-
be. Klici oziroma pripombe občanov so bili red-
ki in manj pomembne narave, problematiko pa 
so skušali sproti reševati. Tekom sezone prav ta-
ko niso bili obveščeni o nobeni prometni nezgo-
di, katere vzrok bi bilo pomanjkljivo vzdrževanje 
cest v okviru zimske službe. Poškodbe na ce-
stni infrastrukturi so po besedah Purnata nasta-
le predvsem v obdobju žleda, drugih večjih po-
škodb ni bilo. Za odpravo posledic žleda pa je 
Občina Gornji Grad iz proračuna v letu 2014 po-
rabila 39.500 evrov.

Tatiana Golob

DOBROTE SLOVENSKIH KMETIJ 2014

Našim razstavljavcem lepa bera priznanj
Na jubilejni, tokrat že 25. razstavi izdelkov in 

pridelkov slovenskih kmetij na Ptuju so se po-
novno odlično odrezale kmetije iz Zgornje Sa-
vinjske doline. Številna priznanja potrjujejo vi-
soko kakovost izdelkov, poslanih na razstavo, 
manjkal pa ni niti kipec kakovosti, ki ga dobi raz-
stavljavec oziroma izdelovalec, če tri leta po vr-
sti osvoji zlato priznanje za isto kategorijo. Pre-
jela ga je Alojzija Goltnik z Brezja pri Mozirju za 
nektar iz črnega ribeza. 

SADNI IZDELKI
Osnovni namen razstave je višanje nivoja 

gastronomske ponudbe na kmetijah. V 25 le-
tih je bilo v vseh kategorijah skupaj podeljenih 
15.032 priznanj različne žlahtnosti. Zlato prizna-
nje v kategoriji sadnih izdelkov so prejeli še kme-
tija Plesnik iz Podolševe za marmelado iz ribe-
za in turistična kmetija Rogar (Marjeta Štiftar) iz 
Podolševe za borovničevo marmelado. Ta kme-
tija je dobila še srebrno priznanje za mešano 
marmelado. Za hruškovo marmelado je kmeti-
ja Golob (Erika Podlesnik) iz Savine dobila sre-
bro, prav tako srebro za malinovo marmelado 
tudi kmetija Rastočnik (Marija Kramer) iz Šmi-
hela nad Mozirjem. 

Turistični kmetiji Petek (Jelka Petek) iz Tiro-
seka je bilo podeljeno bronasto priznanje za 
malinovo marmelado, za češpljevo marmela-
do pa Mileni Marolt iz Podveže. Maroltova je 
osvojila še bron za džem iz rdečega ribeza. 
Kompot iz buč kmetije Golob (Erika Podlesnik) 

iz Savine si je prislužil zlato priznanje, češnjev 
kompot kmetije Rastočnik (Marija Kramer) iz 
Šmihela nad Mozirjem pa bron. Bronasto pri-
znanje je dobila tudi Stanislava Kumprej iz Tera 
za domače žganje.

SUHE MESNINE
Izletniška kmetija Štorgelj (Marija Ermenc) iz 

Florjana pri Gornjem Gradu je za savinjski želo-
dec osvojila zlato. Za savinjski želodec sta pre-
jeli srebrna priznanja še ekološka kmetija Pro-
dnik (Edi Jurjevec) iz Juvanja in kmetija Čebu-
lovi (Jožef Mlinar) iz Šentjanža. Kmetija Špeh 
(Franc Špeh) iz Krnice je za savinjski želodec 
dobila bron, srebrno priznanje za zgornjesa-
vinjski želodec pa je bilo podeljeno kmetiji Seli-
šnik (Branko Petek) iz Podvolovljeka. Ta kmeti-
ja je prejela še bron za domači šink. Bronasto 
priznanje je dobila tudi turistična kmetija Kle-
menšek iz Logarske doline za bunko in bron za 
klemenče klobase.

IZDELKIH IZ MLEKA
Pri izdelkih iz mleka je dve zlati priznanji 

osvojila kmetija Pri Jeršetu (Martina Pečnik 
Herlah) iz Radegunde, in sicer za jeršetov jo-
gurt in jeršetovo skuto. Turistični kmetiji Petek 
(Jelka Petek) iz Tiroseka je bilo podeljeno sre-
bro za mladi sir s česnom, prav tako srebro pa 
kmetiji Ploder (Marija Klemenšek) iz Podolše-
ve za mladi sir z drobnjakom. S poltrdim sirom 
je turistična kmetija Juvanija iz Logarske doli-

ne osvojila bronasto priznanje, prav tako bron 
je prejela kmetija Žvižovc (Petra Kaker) iz Volo-
ga za tekoči domači jogurt.

IZDELKI IZ ŽIT
V kategoriji izdelkov iz žit je ekološka kmetija 

Prodnik (Edi Jurjevec) iz Juvanja, osvojila zla-
ti priznanji za pšenični beli kruh in ajdov kruh z 
orehi, Jožica Lenko iz Tera pa za domači kruh. 

Andreja Brinjovc iz Brezja pri Mozirju je pre-
jela srebro za ajdov kruh z orehi in za koruzni 
kruh s semeni ter bronasti priznanji za beli in 
črni kruh. Srebro si je prislužil še Unatov pri-
rin kruh brez kvasa Amande Kladnik s Priho-
ve. Kmetija Rastočnik (Marija Kramer) je pre-
jela bron za polbeli kruh. Zlati priznanji sta pre-
jeli orehovi potici, in sicer od Andreje Brinjovc z 
Brezja pri Mozirju in Marije Zaveršnik iz Lenar-
ta pri Gornjem Gradu.

Marija Lebar

Na Dobrotah slovenskih kmetij je sodelo-
vala tudi Kmetijska zadruga Šaleška dolina 
– Sadjarstvo Turn. Predstavili so program 
predelave lastnih jabolk in zanj prejeli naj-
višja priznanja. Jabolčni sok toukec je pre-
jel zlato priznanje, prav tako so prejeli zlato 
za jabolčne krhlje, jabolčni čips in jabolčni 
čips s cimetom. Za jabolčne krhlje s cime-
tom so osvojili srebrno priznanje.



Savinjske novice št. 22, 30. maj 2014 7

Iz občin, Oglasi

Občina Nazarje je skladno z določili 9. člena Odloka o prizna-
njih Občine Nazarje na spletni strani Občine Nazarje (www.nazar-
je.si) in na oglasni deski občine objavila javni razpis za zbiranje 
predlogov za podelitev občinskih priznanj za leto 2014. Na podlagi 
objavljenega razpisa objavljamo še:

Predsednik komisije za odlikovanja, priznanja in nagrade: 
Mirko Brezovnik, l.r.

OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Ponovno o subvenciji 
omrežnine

Subvencija omrežnine za čišče-
nje in odvajanje odpadnih voda je 
na pretekli občinski seji dokaj raz-
delila mnenja gornjegrajskih sve-
tnikov. Ker so o subvenciji glasovali 
trikrat, kar po poslovniku ni dovolje-
no, je občinska uprava odločanje o 
tej temi dala v obravnavo še enkrat. 
Tokrat so svetniki še enkrat potrdili 
65-odstotno subvencijo k omrežni-
ni, proti pa so glasovali novoštiftni 
svetniki. Ti še vedno menijo, da gle-
de na to, da kanalizacije v kraju ni, 
s subvencijami za male čistilne na-
prave ne bodo deležni podobnega 
zneska olajšav kot ostali občani. 

Drugo priložnost za predstavitev 
plana dela je dobil v. d. direktorja 
Komunale Gornji Grad Zdenko Pur-
nat, saj plan dela za preteklo se-
jo ni bil dovolj dobro pripravljen in 
je bila točka umaknjena z dnevne-
ga reda. Tokrat je pripravil podrob-
nejši plan dela po posameznih se-
gmentih, katerega so svetniki potr-
dili. Purnat je podal še poročilo o iz-
vajanju zimske službe. Stroški le-
tos niso bili tako visoki kot v neka-

terih preteklih letih. Znašali so 46 ti-
soč evrov, podoben znesek pa pla-
nirajo tudi za prihodnjo zimsko se-
zono.

Poročilo o izvajanju gospodar-
ske javne službe zbiranja in odvo-
za odpadkov je podal direktor pod-
jetja PUP Saubermacher Janez 
Herodež. V poročilu je izpostavil 
zmanjšanje količin zbranih odpad-
kov pri gospodinjstvih in zvečanje 
v industriji. Omenil je tudi, da so ob-
čine Zgornje Savinjske doline po 
količini zbranih odpadkov močno 
pod slovenskim povprečjem. Le-to 
je 150 kilogramov na osebo, kon-
kretno v gornjegrajski občini pa so 
v preteklem letu zbrali 60 kilogra-
mov na osebo. 

Svetniki so izpostavili nekaj te-
žav s prepolnimi ekološkimi otoki, 
kjer se najdejo tudi odpadki, ki tja 
ne spadajo, in premajhnimi poso-
dami za odpadke na pokopališču 
v Novi Štifti ter se s Herodežem do-
govorili, da bodo v podjetju težave 
odpravili.

Štefka Sem

LJUBNO OB SAVINJI

Župan in kmetijski minister uradno odprla 
Pažetov most

Kmetijski minister mag. Dejan Židan (desno) in župan Franjo Naraločnik 
sta odprla most z rezanjem traku. (Foto: Štefka Sem)

V petek, 23. maja, sta nov Pa-
žetov most na Ljubnem ob Savi-
nji svečano otvorila ljubenski žu-

pan Franjo Naraločnik in minister 
za kmetistvo in okolje mag. Dejan 
Židan. Dogodka se je poleg števil-

nih občanov udeležil tudi poslanec 
državnega zbora Jakob Presečnik, 
ljubenski župnik Martin Pušenjak 
pa je most in prisotne blagoslovil.

Župan Naraločnik je povedal, da 
je to vesel dan za vse prebivalce 
zaselkov, ki so vezani na ta most, 
prav tako so veseli vsi, ki so vloži-
li veliko truda, da je nov most va-
ren in ne bo več ogrožal okoliških 
hiš. Že leta 1990 je narasla voda 
ob mostu odnesla hišo, v poplavah 
jeseni 2012 pa kozolec, odneslo je 
tudi del mostu in poplavilo kar ne-
kaj okoliških hiš. 

S skrbnim načrtovanjem so 
uspeli pri gradnji mostu tudi nekaj 
privarčevati, je povedal Naraločnik. 
Ta sredstva bodo sedaj namenili 
drugim projektom višje mostu, kjer 
so poplave naredile veliko škode in 
bo denar za sanacijo še kako prišel 
prav. Gradnjo mostu je sofinancira-
lo ministrstvo za kmetijstvo in oko-
lje v višini 480 tisoč evrov, občina 

pa je iz lastnih sredstev pokrila pri-
pravo dokumentacije in nakup ze-
mljišč.

Minister Židan je povedal, da se 
bo še naprej trudil, ne glede na to, 
kakšno funkcijo bo opravljal, da 
bodo ljudje in njihovo premoženje 
varni, za kar so pomembni projek-
ti, kot so izgradnje novih mostov in 
sanacije rek. Istih misli je bil posla-
nec Presečnik. Izrazil je veselje nad 
novo pridobitvijo Ljubencev, ki je 
dolgo čakala na izvedbo, a je za-
to sedaj narejena toliko bolj kvali-
tetno. 

Pred rezanjem traku je most bla-
goslovil župnik Pušenjak. Trak na 
mostu sta prerezala Naraločnik 
in Židan, nato pa so most zase-
dla starodobna vozila. Po otvoritvi 
je sledilo druženje z občani, na ka-
terem so za dobro voljo skrbeli do-
mači godci, že prej pa so igrali har-
monikarji, učenci Primoža Zvira.

Štefka Sem

POZIV ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA PODELITEV PRIZNANJ 
OBČINE NAZARJE ZA LETO 2014

1. Razpisuje se zbiranje predlogov za podelitev naslednjih priznanj 
Občine Nazarje za leto 2014:

- naziv častnega občana Občine Nazarje
- podelitev zlatega grba Občine Nazarje
- podelitev srebrnega grba Občine Nazarje
- podelitev bronastega grba Občine Nazarje
- podelitev kristalnega grba Občine Nazarje
2. Pobude za podelitev priznanj in nagrad se zbirajo na podlagi pre-

dlogov posameznih občanov, skupin, gospodarskih družb, zavodov, po-
litičnih in drugih organizacij ali skupnosti, društev ter organov lokalne 
skupnosti. Predlogi za priznanja  morajo biti obrazloženi in predloženi 
v pisni obliki. Celoten razpis si oglejte na spletni strani: www.nazarje.si.

3. O podelitvi posameznega priznanja odloči Občinski svet s skle-
pom na predlog Komisije za odlikovanje, priznanja in nagrade.

4. Priznanja bodo podeljena na slavnostni seji ob občinskem pra-
zniku.

5. Predloge pošljite najkasneje do 23. junija 2014 na naslov: Obči-
na Nazarje, Komisija za odlikovanja, priznanja in nagrade,  Savinjska 
cesta 4, 3331 Nazarje.
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Intervju

ALOJZ LIPNIK, ŽUPAN OBČINE SOLČAVA

»Bodimo drug drugemu v 
vzpodbudo in priložnost«

Letos bomo državljani odšli kar ne-
kajkrat na volišča. Jeseni se iztečejo 
mandati vodstvom lokalni skupnosti. 
Tako bomo v več kot 200 občinah vo-
lili župane in občinske svete. Tehtali 
bomo, komu dati svoj glas, kdo je de-
lal v dobro občanov, kdo izpolnil svo-
je obljube. Tokrat smo se po odgo-
vore napotili k Alojzu Lipniku, župa-
nu najmanjše zgornjesavinjske obči-
ne, Solčave. Solčava je bila v medijih 
večkrat izpostavljena kot ena najbolj 
zadolženih občin. Je temu še vedno 
tako in ali je bila ta oznaka morda tu-
di krivična, nam je razložil Lipnik.

- Letošnje leto se iztega vaš drugi mandat 
solčavskega župana. Boste kandidirali tudi v 
tretje?

Pravzaprav si našega dela ne omejujemo z 
mandati, v občini Solčava gledamo na stvari dol-
goročno. Projekti, ki jih peljemo, niso naravnani 
volilno, pač pa glede na naše usmeritve trajno-
stnega razvoja in čim večje koristi za vse prebival-
ce naše občine in ne nazadnje tudi doline.

- Boste torej še tretjič kandidirali?
Do dela, ki ga opravljam, čutim veliko odgo-

vornost. Smer razvoja še ni utirjena, kot bi si že-
lel. Potrebni so še odločni koraki, spremembe, 
izzivi … Vse to nagovarja po kandidaturi tudi v 
tretje. Seveda so tudi razlogi proti kandidaturi. Tu 
prednjači odnos države do občin, še posebej ti-

stih, ki smo na demografsko ogroženih obmo-
čjih. Naša občina je ena najbolj ogroženih, kot 
kaže pa bomo med občinami na prebivalca iz-
gubili največ sredstev iz državnega proračuna. 
Kakorkoli, vztrajati je treba tudi v časih, ki niso 
najbolj rožnati. 

- Lahko navedete kak konkreten primer?
Država že nekaj časa zmanjšuje sredstva na-

menjena občinam. Poleg tega so roki izplačil 
povsem nezanesljivi. Tako smo na primer preje-
li obvestilo, da bomo za letos iz sredstev po 23. 
členu zakona o financiranju občin od države do-
bili le polovico denarja, kar pomeni za nas okoli 
100.000 evrov. Ta denar običajno porabimo kot 
lastna sredstva pri sofinanciranju večjih projek-
tov za zagotovitev občinske infrastrukture. To-
krat še ni znano, kdaj in če sploh naj bi denar 
dobili, kar nam lahko prepreči izvajanje že odo-
brenih evropskih projektov.

- Ko sva že pri financah, kakšen je zdaj dolg 
občine? Pogosto poudarjate, da je to enostran-
ski podatek, saj je s prijavami na različne raz-
pise v občino prišlo veliko več denarja, kot zna-
ša dolg.

Dolg občine smo od leta 2006 več kot raz-
polovili. Letošnje leto bo zadolženost precej 
pod mejo, ki je zakonsko določena. V tem času 
smo realizirali za okrog 2,5 milijona evrov dr-
žavnih in evropskih projektov. Premoženje ob-
čine se je povečalo za bolj kot štirikrat. Bilan-
ca je pozitivna. 

- Katero nalogo, ki ste jo realizirali v iztekajo-
čem se mandatu, bi izpostavili?

Vsekakor gre podčrtati vlogo Centra Rinka, 
ki smo ga zgradili s pomočjo norveškega me-
hanizma in mu uspeli vdihniti vsebine, ki so bi-
le načrtovane. V centru deluje Zavod za turizem 
in trajnostni razvoj Solčavskega. Skupaj z obči-
no in TIC-em koordinira in organizira večino de-
javnosti v Rinki. Tukaj pripravljamo tudi srečanja 
in različne oblike izobraževanj za naše prebival-

ce. Pomembno nam je, da smo povezani z lju-
dmi na terenu, da različna komunikacija poteka 
v obe smeri in da občani to tudi čutijo. 

Turistične informacije o naših lepotah in po-
nudnikih so namenjene temu, da obiskovalce 
usmerjamo na lokacije, kjer imamo kaj pokaza-
ti in ponuditi in ne nazadnje, kjer želimo, da se 

ti mudijo. Želimo se obnašati trajnostno, pravil-
no usmerjanje 130.000 obiskovalcev letno je pri 
tem zelo pomembno, tudi za ohranjanje neokr-
njene narave.

- V Rinki si poleg različnih dogodkov, kot so 
razstave in predavanja, gost lahko ogleda izdel-
ke domače obrti in okusi tukajšnjo kulinariko, 
seveda pa te lepote in dobrote lahko tudi kupi.

Drži, ves čas stremimo za tem, da imajo od 
velikega števila obiskovalcev naše občine koristi 
tukajšnji prebivalci. Ponosni smo na svoje obr-
tnike in rokodelce, ponosni na izročilo naše ku-

linarike, ki ga ohranjajo naše domačije. Vse to 
lahko ponudimo gostu, ki je željan spoznati po-
samezno območje tudi skozi tako ponudbo in 
skozi zgodbe, ki so povezane s tem. Pri tem se 
trudimo za ohranjanje naravne in kulturne dedi-
ščine, ki je pri nas še dokaj bogata.

- Kako bi ocenili delovanje Centra Rinka?
S Centrom Rinka je nastalo nekaj novega, iz-

kušenj podobnih centrov skoraj ni. Po otvoritvi je 
bilo potrebno pričeti po najboljših močeh. Da-
nes so že določene izkušnje, ki z dinamičnostjo 
časa, v katerem smo, že narekujejo spremem-

be. Prilagoditi bo potrebno organiziranost ter po-
udariti nekatere že zasnovane vidike, kot so: tr-
ženje, sodelovanje s turističnimi dejavniki v kraju 
in širše. Spremembe, ki jih moramo jasno in hi-
tro izvajati, so nujni sestavni del razvoja. 

- Nekatere danosti, ki jih ponuja tukajšnja na-
rava, pri vas še posebej izpostavljate. Pravkar 
je potekal Festival gorskega lesa. Katerim po-
dročjem poleg lesa boste še posebej posveča-
li pozornost?

Pozornost zasluži solčavska ovca. Vsakoletni 
Festival ovčje volne s številnimi delavnicami in 
strokovnimi posveti se je že dodobra prijel in tudi 
prinaša rezultate. Naše filcarke so pomen in mo-

Alojz Lipnik (Foto: Marija Lebar)

»Seveda so tudi razlogi proti kandidaturi. 
Tu prednjači odnos države do občin, še po-
sebej tistih, ki smo na demografsko ogrože-
nih območjih.«

»Ves čas stremimo za tem, da imajo od 
velikega števila obiskovalcev naše občine 
koristi tukajšnji prebivalci. Ponosni smo na 
svoje obrtnike in rokodelce, ponosni na iz-
ročilo naše kulinarike, ki ga ohranjajo naše 
domačije.«

»Razmišljamo o možnosti oblikovanja lo-
kalne štipendijske sheme, saj si mlade želi-
mo usmeriti v poklice, kjer bi lahko delovna 
mesta našli v domači občini in bi hkrati po-
menili za občino in njene prebivalce nadalj-
nji razvoj.«
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Intervju, Šolstvo

žnosti predelave volne avtohtone jezersko-sol-
čavske pasme ovc ponesle tudi preko meja Slo-
venije. Delamo na kulinariki, dobri domači hrani, 
ki je nujna sestavina razvoja … A tudi s promoci-
jo in prepoznavanjem vrednosti našega kakovo-
stnega, v posebno zahtevnih razmerah zraslega 
lesa še nismo končali. Občina je pri tem zadol-
žena za zagotavljanje ustrezne infrastrukture, ki 
bo omogočala razvoj in zaposlitve. V obratu za 
predelavo lesa vidimo pravo smer, vendar je to 
dolgoročen projekt. 

Priložnost je tudi voda v različne namene: či-
sta studenčnica – pitna voda, hidro energija – 
ob do narave zelo pozorni umestitvi, vodne po-
ti – turizem …

- Po številu prebivalcev ste med najmanjšimi 
občinami. Ali razmišljate o ukrepih za dvig ozi-
roma ohranitev števila prebivalstva, da ljudje 
ne bi odhajali iz občine, temveč bi k vam priha-
jali živet?

Tudi temu smo namenili kar nekaj svojih de-
javnosti. Tako smo komunalno opremili zemlji-
šče v Medici, kjer lahko mlade družine za razu-
mno ceno kupijo gradbene parcele za individu-
alno gradnjo. 

Za družine novorojencev pripravimo spre-
jeme, prav tako za naše učence, ki končuje-
jo osnovno šolo in se podajajo v svet. Študen-

tom nudimo možnost, da pripravijo predavanja 
na temo Solčavskega. Razmišljamo o možno-
sti oblikovanja lokalne štipendijske sheme, saj 
si mlade želimo usmeriti v poklice, kjer bi lahko 
delovna mesta našli v domači občini in bi hkrati 

pomenili za občino in njene prebivalce nadaljnji 
razvoj. Tako je v okviru razpisa norveškega pro-
jekta na našo pobudo Klub zgornjesavinjskih 
študentov oblikoval testno skupino študentov iz 
vse doline, ki bodo v skladu s svojimi študijski-
mi nalogami in zadolžitvami delali seminarske 
in druge strokovne naloge na teme, ki bi bile ko-
ristne za nas in te nato predstavili na predava-
njih v Solčavi.

- Tudi sicer se vam zdi področje izobraževa-
nja velikega pomena.

Res je, skrbimo za različne oblike dopolnjeva-
nja in širjenja znanj, tako naših zaposlenih kot 
tudi vseh prebivalcev. Poleg predavanj različ-
nih strokovnjakov pri nas pripravimo tudi obiske 

drugih krajev, kjer si naši ljudje ogledajo prime-
re dobrih praks. Za vse občane vsako leto pripra-
vimo večdnevno ekskurzijo v različne evropske 
države, ki imajo primerljive geografske in demo-
grafske značilnosti, kot so naše. Na njih se ro-
di marsikatera ideja, ki jo prenesemo v prakso. 
Ne gre za kopiranje, bolj za to, kakšna razmišlja-
nja v nas zbudijo rešitve ob omejenih danosti 
na drugih območjih. Ne nazadnje je pomemb-
no tudi druženje in pozitivni odnosi razumevanja 
med nami, ki so plod tudi takih dogodkov. 

- Vse več se govori o samooskrbi lokalnega 
okolja. Kako gledate na to pri vas?

Solčavsko je bilo že od nekdaj precej odreza-
no od prometnic, zato je tukaj veljalo, da je bila 
večina dobrin iz domačega okolja. K temu stre-
mimo tudi sedaj, saj je lokalno in sezonsko pri-
delano tisto najboljše. Ob tem naj omenim, da 
smo v preteklosti na to temo, še posebej o pre-
delavi kmetijskih pridelkov, za naše občane iz-
vedli več predavanj in delavnic. Pravkar pa po-
teka še eno takih izobraževanj z naslovom Iz na-
rave na krožnik.

- Morda še vaša misel za konec? 
Bodimo drug drugemu v priložnost in ne v na-

dlego, saj bomo le tako lahko premikali gore. 
Pogovarjala se je Marija Lebar

»Za vse občane vsako leto pripravimo 
večdnevno ekskurzijo v različne evropske 
države, ki imajo primerljive geografske in 
demografske značilnosti, kot so naše. Na 
njih se rodi marsikatera ideja, ki jo prene-
semo v prakso.«

MURSKA SOBOTA

Zlato mladim gornjegrajskim 
raziskovalcem 

Mladi nagrajeni gornjegrajski raziskovalci 
(od leve): Jakob Rop, Metka Vodušek in 

David Škulj
(Fotodokumentacija OŠ Gornji Grad)

V ponedeljek, 19. maja, je bilo v Murski Soboti 
48. državno srečanje mladih raziskovalcev Slo-
venije. Izmed 33 poslanih nalog iz gibanja Mladi 
raziskovalci za razvoj Šaleške doline, jih je šest 
prejelo zlato priznanje, sedem srebrno in 20 na-
log bronasto priznanje. Z zlatim priznanjem je 
bila nagrajena tudi naloga o uporabi mobilnega 
telefona med vožnjo učencev OŠ Frana Kocbe-
ka Gornji Grad.

ANKETIRALI KAR 175 VOZNIKOV
Naloga Uporaba mobilnega telefona med vo-

žnjo avtomobila je zelo aktualna. Učenci so pod 
vodstvom mentorice Dušanke Colnar naredi-
li pravo malo raziskavo in za obnašanje v avto-
mobilu glede uporabe mobilnega telefona pov-
prašali kar 175 voznikov. Ugotovili so, da je med 
njimi le sedem odstotkov takih, ki nikoli ne tele-
fonirajo med vožnjo, za skoraj polovico anketi-
ranih voznikov pa je značilno, da pogosto upo-
rabljajo telefon med vožnjo. Presenetilo jih je, da 
kar četrtina anketirancev med vožnjo bere in pi-
še SMS sporočila, brska po internetu in podob-
no, kar je še bolj nevarno. 

V zaključku naloge so zapisali, da je zaskr-
bljujoče dejstvo, da vozniki vedo, da je telefoni-
ranje v avtu nevarno, a kljub temu telefonirajo. 
Vse to je prepričalo komisijo, da je nalogi poleg 

zlatega priznanja dodelila še posebno pohvalo. 
Svojo nalogo bodo v teh dneh predstavili na po-
licijski šoli v Tacnu.

PRIZNANJA TUDI V OŠ MOZIRJE IN 
OŠ NAZARJE

Na državno tekmovanje sta se uvrstili dve na-
logi iz Osnovne šole Mozirje, ki sta na regijskem 
srečanju prejeli zlato in bronasto priznanje. Sara 
Pungartnik Goličnik in Janez Dolinšek sta pod 
mentorstvom Blaža Podrižnika raziskovala je-
sensko pelodno pašo kranjske čebele v Zadreč-
ki dolini. Ta naloga je na nacionalni ravni preje-
la srebrno priznanje. Bron je pripadel nalogi Test 
strupenosti klora na vodne bolhe Pie Povše in Aj-
de Pustinek pod mentorstvom Suzane Pustinek 
in mag. Anite Povše.

Iz Osnovne šole Nazarje sta priznanji na re-
gijskem tekmovanju dobili dve nalogi, in sicer je 
Eva Horvat za raziskavo Invazivne tujerodne ra-
stline v občini Nazarje (mentorici Branka Nareks 
in Marija Sodja Kladnik) prejela bronasto, Luka 
Ganić in Aleksandar Ignjatić pa za nalogo Vpliv 
potisne sile na izkoristek sokovnika srebrno pri-
znanje, mentorici sta bili Mateja Tevž Srčič in Jo-
žica Bezovnik. Obe nalogi sta na državnem nivo-
ju osvojili bronasti priznanji. 

Najboljšim mladim raziskovalcem in njihovim 
mentorjem bodo priznanja slovesno podelili na 
Gospodarskem razstavišču v Ljubljani v soboto, 
14. junija, na prireditvi Zotkini talenti. 

Marija Lebar
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Združenje izdelovalcev 
zgornjesavinjskega želodca
3332 REČICA OB SAVINJI 55

Datum: 24. maj 2014

REZULTATI OCENJEVANJA ŽELODCA ZA LETO 2014
PODATKI O IZDELOVALCIH

MESTO Priimek in ime Naslov Telefon TOČKE
Srebrno priznanje

1 CAJNER MILAN VARPOLJE 59 838 8000 18,5
1 ERMENC MARIJA FLORJAN 2 031 553781 18,5
1 HREN DENIS KOKARJE 51 031 389364 18,5
1 PETEK BRANKO PODVOLOVLJEK 14 041 904527 18,5
1 ZUPANČIČ ALFONZ SP. KRAŠE 22 041 783440 18,5
6 PETEK BRANKO PODVOLOVLJEK 14 041 904527 18,0
6 ŽAGAR ANA DOBLETINA 24 041 972758 18,0

Bronasto priznanje
8 HERLAH JANEZ RADEGUNDA 26 041 448286 17,5
8 KRAMER FRANC ŠMIHEL 19 041 547423 17,5
8 MIKEK FRANC DELCE 12 041 940234 17,5
8 RIHTER BOŠTJAN ZGORNJI DOL 18 041 783962 17,5
8 SLAPNIK JOŽE KOKARJE 7 041 696802 17,5

13 BEZOVNIK JOŽICA STRMEC 41 584 4219 17,0
13 BREZOVNIK SLAVKO REČICA 108A 583 5003 17,0
13 KRAMER IVAN NIZKA 45 041 786142 17,0
13 KUMPREJ STANISLAVA TER 64 031 708263 17,0
13 RIHTER ZLATA TIROSEK 58 041 783970 17,0

Potrdilo o kvaliteti
GOLTNIK VINKO ŠMIHEL 13 031 326501 16,5
KOREN PAVEL HOMEC 25 031 689841 16,5
KUMER ANTON KRNICA 52 031 793032 16,5
PEČNIK IVAN LJUBIJA 47 031 780490 16,5
RIHTER BOJANA ZGORNJI DOL 18 041 783962 16,5

Priznanje za sodelovanje
FIRŠT JOŽE LOGARSKA DOLINA 1A 839 4678
Tur. km. MIKLAVC STRMEC 13 031 348642
ZAVERŠNIK MATIJA LENART 7 041 569596
Tur. km. STOGLEJ PODVEŽA 3 031 494196
ZAMERNIK ANICA STRMEC 38 584 4058

Predsednica: Vida Orlović

24. OCENJEVANJE ŽELODCEV NA REČICI OB SAVINJI

Letos letina brez »zlatih« želodcev

Dr. Stanko Renčelj, Bernarda Brezovnik in Meta Zaluberšek (od desne) so letos ocenili 28 vzorcev. 
(Foto: Marija Šukalo)

Združenje izdelovalcev zgornjesavinjskega 
želodca je v soboto, 24. maja, pripravilo 24. oce-
njevanje želodcev. Na sedežu združenja na Re-
čici ob Savinji je bilo ocenjeno 28 vzorcev proi-
zvajalcev iz mozirske upravne enote. Komisija, 
ki ji je kot vrsto let do sedaj predsedoval dr. Stan-
ko Renčelj, je ocenjevala izgled, prerez, tekstu-
ro, vonj in okus. 

Tokrat je bilo z manj kot 16 točkami ocenjenih 
pet želodcev, ki so prejeli priznanje za sodelova-
nje, potrdilo o kvaliteti za osvojenih 16,5 točke je 
za svoje suhomesnate specialitete prejelo pet iz-
delovalcev, bronasto priznanje za osvojenih 17 
točk pet izdelovalcev in za 17,5 točke pet izdelo-
valcev. Srebrno priznanje sta si za osvojenih 18 

točk prislužila dva izdelovalca, za 18,5 točke pa 
pet. Po besedah vodje ocenjevanja Vide Orlović 
je bila povprečna ocena v primerjavi z lansko le-
tino bistveno višja, a niti eden od prinašalcev ni 
uspel osvojiti 19 in več točk, kar bi bilo dovolj za 
zlato priznanje. 

Ob oceni letnika je Renčelj izpostavil, da mo-
ra proizvajalec natančno in vsakodnevno spre-
mljati zorenje izdelka. V dveh desetletjih in pol so 
bila pripravljena številna predavanja, na katerih 

so se lahko izdelovalci poučili o kvaliteti in zore-
nju tega izdelka. Od prvih začetkov do danes je 
kvaliteta vedno višja. 

»Sedaj se pojavljajo le drobne napake, pa še 
te zaradi klime, ki ni vedno konstantna. V za-
dnjih treh letih je kvaliteta želodcev izenačena 
in lahko govorimo o povprečni kvaliteti. Je pa 
tudi nekaj izjem, ki niso dosegle zadovoljivih 
ocen,« je povedal Renčelj in obenem poudaril, 
da se lahko dolina ponaša z odlično kvaliteto, 
je pa potrebno opozoriti na tiste proizvajalce, ki 
dajejo v promet slabe izdelke. »Zavedati se mo-
ramo, da gre reklama od ust do ust, zato mo-
ramo za kakovost biti odgovorni vsi, saj se že-
lodec v večji meri proda na domu,« je med dru-
gim povedal Renčelj. 

Marija Šukalo

Alfonz Zupančič iz Spodnjih Kraš (levo) in Denis 
Hren iz Kokarij ob vodji projekta Vidi Orlović sta 

za želodec osvojila po 18,5 točke. 
(Foto: Marija Šukalo)
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KUHARSKA EKIPA L'BENSKI FLOSARJI MED NAJBOLJŠIMI V SLOVENIJI

Z lokalno kulinariko osvojili komisijo

L'benska flosarja sta udeležencem tekmovanja postregla s savinjskim 
želodecem in domačo vrsto sira. (Fotodokumentacija MKO)

Kuharske skupine osnovnošol-
cev so se v maju na Ljubljanskem 
gradu pomerile v zaključnem delu 
tekmovanja Kuhna pa to v kuhanju 
lokalnih dobrot. Med najboljše so 
se uvrstili tudi ljubenski osnovno-
šolci in si skupaj s še štirimi ekipa-
mi prislužili laskav naslov državnih 
prvakov. Kuharsko ekipo L'benski 
flosarji, ki si je med drugim prislu-
žila naziv najbolj gostoljubne, so 
sestavljali Jurij Jurjevec, Urša Kralj, 
Monika Ročnik in Maja Ermenc, v 
flosarska oblačila oblečena Ma-
ja Arnič in Filip Moličnik pa sta go-

stom stregla narezke savinjskega 
želodca in domačih vrst sira.

Jedi izpod rok ljubenskih kuhar-
jev, ki so prepričale komisijo, so bi-
le »japkofžu«, vlivan ajdnek in oblo-
ženi kruhki v obliki flosa. Recepte 
so zbrali pri starejših sorodnikih, 
zmaga pa jim je prinesla nagra-
dni izlet na Obalo, kjer jim bodo ku-
hali najboljši slovenski kuharji, sa-
mi pa bodo z njimi kuhali na barki. 
Mentorica ekipe L'benski flosarji je 
Marija Ermenc. Zmagovalni recep-
ti vseh ekip pa bodo zbrani v knjigi.

Štefka Sem

34. TEKMOVANJE SLOVENSKIH GODB V PREVALJAH

Godba Zgornje Savinjske doline absolutni 
zmagovalec tekmovanja v prvi težavnostni stopnji

Godbeniki so na tekmovanju dokazali, da spadajo v sam vrh slovenskih pihalnih orkestrov. Niso prejeli 
le zlate plakete s posebno pohvalo, ampak tudi pokal kot absolutni zmagovalec 

v 1. težavnostni stopnji tekmovanja. (Fotodokumentacija Godbe)

V Prevaljah je 24. in 25. maja potekalo 34. 
tekmovanje slovenskih godb. Zgornjesavinjski 
godbeniki so tekmovali v prvi težavnostni stopnji 
in s koncertnim programom osvojili kar 92,41 
odstotka vseh možnih točk ter pod taktirko To-
maža Podlesnika prejeli zlato plaketo s posebno 
pohvalo in pokal kot absolutni zmagovalec v 1. 
težavnostni stopnji tekmovanja. Član godbe Ma-
tej Kranjc je po tekmovanju povedal, da se je po-
novno izkazalo načrtno strokovno delo dirigen-
ta, predvsem pa timsko delo 60-članskega orke-
stra, ki zopet dokazuje, da spada v sam vrh slo-
venskih pihalnih orkestrov.

koncu pa tudi umetniški vtis koncertnega nasto-
pa. Kranjc je povedal, da so bile priprave na tek-
movanje zelo intenzivne: »Na nastop smo se pri-
pravljali že v okviru letnega koncerta, intenzivno 
pa zadnje tri mesece. To je nagrada za vse ure 
prebite ob inštrumentih, tako doma, v sekcijskih 
vajah in seveda na vajah orkestra.« 

Člani orkestra pravijo, da so si postavili viso-
ke cilje, saj so na preteklih tekmovanjih vedno 
posegli po najvišjih uvrstitvah. »Res pa je, da je 
bil tekmovalni program tokrat zelo težak in je od 
godbenikov zahteval veliko tehničnega in ume-
tniškega znanja. Tu je še konkurenca, ki te podž-

pa se na koncu pozna pri kemiji celotnega orke-
stra, ki ne diha kot en. Mi se poslužujemo le tistih 
inštrumentov, ki jih nimamo. To so fagot, bas kla-
rinet, kontrabas in pozavna, jedro pa smo sami 
domači glasbeniki.« 

Odlična uvrstitev na tekmovanju jim predsta-
vlja motivacijo za vnaprej. Tekmovalni uspeh že-
lijo nadgraditi tudi izven meja z udeležbo na ka-
kšnem odmevnem tekmovanju v tujini. Pred-
vsem pa si želijo, da bi ta uspeh navdušil mla-
de glasbenike k odločitvi za učenje trobil, pihal 
in tolkal. »Le z močno ekipo bomo lahko dose-
gli cilje, ki so po takem uspehu kar visoki,« je za-
ključil Kranjc.

Katja Remic Novak

Petčlanski mednarodni strokovni žiriji, ki so jo 
sestavljali priznani glasbeniki iz Slovenije, Nizo-
zemske in Avstrije, je predsedoval profesor To-
maž Habe. Pri ocenjevanju je komisija upošte-
vala intonacijo, zvok, ritem in doslednost v tem-
pu, tehniko igre ter dinamiko in fraziranje, na 

ge, da daš na odru kak procent več, kot si zmo-
žen,« je strnil vtise s tekmovanja Kranjc. 

Na vprašanje, v čem so bili boljši od ostalih, 
je odgovoril: »Nekatere godbe se poslužujejo ra-
znih birokratskih trikov in za tekmovanja v svo-
je vrste vključujejo profesionalne glasbenike, kar 



Ljudje in dogodki
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2. FESTIVAL GORSKEGA LESA V SOLČAVI

Vrhunec dogajanja kiparjenje z motorkami
Minuli vikend je v Solčavi po-

tekal 2. Festival gorskega lesa, 
ki ga je pripravil Center Rinka v 
sodelovanju z domačini. Petko-
vo popoldne je bilo namenjeno 
kulturi, sobota rekreaciji in ne-
delja kulturno-zabavnim dogod-
kom.

LES NAŠ VSAKDANJI …
… je bil skupni imenovalec ne-

deljskega druženja. Dopoldne so 
popestrili mladi glasbeniki Luka 
Prelesnik, Gašper Lipnik, Lenart 
Prelesnik in Tadej Klemenšek. O 
spravilu lesa so spregovorili čla-
ni Kulturnega društva Franc Her-
le, zaplesali mali plesalci folklorne 
skupine Voše. Moderator progra-
ma Nejc Slapnik je v domačem na-
rečju predstavil gorski les in njego-
vo uporabo. Ob tem je nanizal ne-
kaj anekdot iz življenja olcarjev, ki 
so spravljali les iz gozdov Solča-
vskega v Avstrijo in v Italijo. 

»Naš gorski les je zaznamoval 
čas, ljudi in pokrajino. Nekdaj tež-
ko prislužen kruh gozdnih delav-
cev ter cenjene našega lesa lju-
di od blizu in daleč nam narekuje-

ta, da se tudi mi zavedamo narav-
nega bogastva okrog nas,« je izpo-
stavil Slapnik in dodal, da si doma-
čini ne znajo predstavljati svojega 

kraja, njegovih treh dolin in pogle-
da do najvišje kmetije v Sloveniji 
brez prostranih gozdov. 

ROKODELCI DALI NOVO PODOBO 
GORSKEMU LESU

Zgodbo o solčavskem lesu so 
dopolnili rokodelci na stojnicah, 
ki dajo tem lesu novo podobo. Ta-

ko so obiskovalci lahko občudo-
vali sklede, druge uporabne pred-
mete, pohištvo, igrače, fotografije 
hiš iz lesa. Gospodinje so pripravi-
le pastirsko malico in številne dru-
ge dobrote. 

Za najmlajše sta poskrbeli Špe-
la Orešnik in Bernarda Kolšek ter 
jih zaposlili v ustvarjalnih delavni-
cah. Pripravili sta inštalacijo čebele 
in tako opozorili na dejstvo, da za-
strupljanje s pesticidi lahko povzro-
či njihovo izumrtje. Obiskovalci so 
lahko občudovali tudi številne filca-
ne umetnine v razstavnem prosto-
ru Bicke.

KIPARJENJE Z MOTORNO ŽAGO
Vrhunec dneva, ki so ga z glas-

bo dopolnjevali domači muzikan-
ti in ansambel Šorleki, je bil kipar-
jenje z motorno žago. Svoje spre-
tnosti v oblikovanju skulptur iz lesa 
so predstavili širši javnosti poznani 
Vlado Cencelj iz Velenja, Tadej Br-
gles z Ljubnega ob Savinji in Ma-

tjaž Ugovšek iz Lenarta pri Gornjem 
Gradu. Pridružili so se jim domačini 
Vincenc Roban, Matic Cigljar in An-
drej Grudnik. Oblikovalci lesa, ki ga 
je prispevalo Društvo lastnikov goz-
dov Tisa, so tako v uri dela ob »pe-

tju motork« dali lesu novo podobo in 
navdušili številno občinstvo. 

O petkovi razstavi lesenih izdel-
kov Lučana Jožeta Strmčnika – 
Šlangerja bomo pisali v prihodnji 
številki Savinjskih novic.

Fotogalerijo si lahko ogledate 
na www.savinjske.com (geslo: le-
ples).

Tekst in foto: Marija Šukalo

LES JE LEP, GOZD JE 
ŠE LEPŠI … 

… so organizatorji festivala poi-
menovali sobotno rekreativno dru-
ženje ljubiteljev narave. Te so po-
peljali po naravoslovno etnograf-
ski poti po Logarski dolini. Tisti bolj 

vzdržljivi so se povzpeli tudi do naj-
debelejšega macesna v Sloveniji 
na Klemenči jami pod Ojstrico ali 
obiskali znamenito tiso na Solča-
vskem. Večer so zaključili ob gle-

danju kratkih filmov o ovcah solča-
vsko-jezerske pasme, plavljenju in 
spravilu lesa ter kulinariki z obmo-
čja Solčavskega.

Izdelovanje kače z motorno žago je terjalo veliko natančnosti in hitrosti, 
saj je morala biti skulptura končana v eni uri.

V folklorni skupini Voše so predstavili oblačilni videz otrok Gorenjske 
konec 19. stoletja ter igre in plese domačega okolja. 

Janez Golob že vrsto let izdeluje lesene poročne žlice, ki so narejene iz 
enega kosa lesa.

Otroci so v ustvarjalnih delavnici dodali likovno 
noto ograji iz lesa.
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Godci skrbeli za veselje (3)

OSREDNJA DOGAJANJA
Zanimiv je bil običaj, ki so ga imenovali oglar-

jenje in so ga poznali v vseh predelih naše doli-
ne. Fantje iz vasi so zapeli podoknico v čast že-
ninu in nevesti. Dodelili so jim poseben prostor 
na svatbi, niso torej sodili med svate. Smeli so 
tudi plesati. Navada pa je bila, da so okoli pol-
noči odšli.

Če so ljudje hoteli imeti dobre godce, so mo-
rali pravočasno z njimi skleniti dogovor. Povpra-
ševanje za uglednimi godci je bila kar veliko. Ko 
so sklenili dogovor, so rekli, »da so jih zaprosili«. 
Camar ali starešine so se dogovorili tudi za pla-
čilo. Če je svatba uspela, so godcem kaj prima-
knili, saj so svatje za kaj takega radi segli v žep. 
So pa na koncu zbirali tudi plačilo za kuharice, 
to nalogo je imel kateri od godcev.

Veljalo je pravilo, da so godci smeli tudi ka-
kšno hudo ušpičiti. Če je bila glasba všeč sva-
tom, so rekli: »Bila je dobra viža.« Gostje so od 
godcev pričakovali razne igre in da bodo stresa-
li dovtipe. Tako so obdržali dobro voljo na svat-
bi, ki je zagotovo trajala nekaj dni in noči. Po na-
vadi so sodelovali že na fantovščini in dekliščini. 
Naročniki godcev se niso spuščali v sestav sku-
pine, pač pa so gledali na dober sloves, ki ga je 
skupina imela.

GLASBILA OD NEKDAJ
Človek si je že v pradavnini želel zvokov, ki so 

mu godili in nekaj pomenili. Ko je celjski profe-
sor Srečko Brodar (1893-1987) raziskoval Po-
točko zijalko, je naletel na koščeno piščalko le-
denodobnega človeka. Bila je izdelana na spo-
dnji čeljustnici jamskega medveda.

V sodobnem času so pri nas znane piščalke 
iz lubja mlade ive (vrbe). Te so radi izdelovali pa-
stirji, se na njih učili raznih viž in tako spoznava-
li moč glasbe. Omenjene piščali so imenovali pi-
ša. Izdelovali so tudi piščali, ki so jim pravili pr-
dec. lz te piščali ni bilo moč igrati kakšnih melo-
dij, lahko pa so ga uporabljali ob drugih piščalih. 
Sicer pa velja resnica, da so hribovski ljudje zna-
li iz lesa marsikaj narediti, so pač zrasli ob bo-
gatih gozdovih.

Tudi zvonovi so neke vrste glasbilo. Ljudje so 
od nekdaj poznali pritrkavanje, pri nas poimeno-
vano trjančenje. To je bilo posebej lepo slišati ob 
večjih cerkvenih slavjih. Posebno vešči so tako 
iz zvonov pričarali čudovite zvoke, celo neke vr-
ste melodije. 

Naj omenimo staro navado, ki je že poza-
bljena. Še pred drugo svetovno vojno so pri 
nas radi hodili v skupini po vasi, od hiše do hi-
še, in to na dan svetih Treh kraljev. Sodelova-
li so godci in prepevali nekoč znano pesem Iz 
Jutrove dežele je prišla gor' ena nova zvezda 
velike svetlobe.

MARSIKAJ O GODCIH
Da so bili godci povsod radi sprejeti in zelo za-

nimivi ljudje, lahko sklepamo iz številnih zgodb, 
ki še danes krožijo o njih. Naš veliki pisec planin-

skih navad in življenja hribovskih ljudi Fran Koc-
bek je v svoji knjigi Savinjske Alpe (Celje, 1926) 
zabeležil dve zgodbi, ki jih povzemamo v skraj-
šani obliki.

Kako je godec v nebesa šel (iz okolice 
Sv. Florijana, Gornji Grad)

Ob neki poroki je godec pred cerkvijo čakal na 
svate. Sprehodil se je po pokopališču in tam na-
letel na človeško lobanjo. Brcal jo je in ob tem iz-
rekel vabilo, da naj pride na njegovo svatbo, to-
rej, ko se bo godec ženil. Pozneje je stvar premi-
slil in se ustrašil svojega početja, pa se je k žu-
pniku podal po nasvet. Ta mu je dejal, da bi bla-
goslovil krožnik in žlico, oboje pa naj ponudi mr-
liču, če bi ta prišel na svatbo.

Ko se je godec ženil, je prišel na svatbo tu-
di povabljeni. Svatba je trajala kar tri dni in ko 
se je končala, je mrtvi dejal godcu, da se sedaj 
spodobi, da gre tudi on na njegovo svatbo, saj 
se bo ženil. Skupaj sta torej odšla na pokopa-
lišče do neke jame, v kateri sta najprej nalete-
la na kotel, v katerem so kuhali človeške glave. 
Mrtvi je rekel godcu, da je tu pekel. Nadaljeva-
la sta pot preko nekega gozda. Tedaj mu je mr-
tvi rekel, da se naj nizko drži med hojo, ker bo 
na ta način preprečil usip kapljic z dreves, češ 
da se tu duše vicajo. Med nadaljevanjem hoje 
sta dospela do travnika, na katerem so se pa-

sle suhe ovce, na naslednjem pa so bile ovce 
dobro rejene. Godec je želel vedeti, zakaj je ta-
ko. Mrtvi mu je odgovoril, da so »ta lepe« ovce 
že v nebesih.

Kmalu sta prišla v neko hišo, kjer je mrtvi pu-
stil godca samega. Tako je bilo urejeno, da se 
godec ni mogel nagledati tega razkošja. Ko se 
je mrtvi vrnil, ga je godec vprašal, če bo treba že 
nazaj, češ on je tu komaj eno uro, mrtvi pa je bil 
pri njem v gosteh tri dni. Želel je še ostati in tu-
di ostane. Ko je mrtvi spet prišel in ga vprašal, 
če želi oditi, godec ni bil pri taki volji. Šele pri tre-

tjem vprašanju, če želi oditi, se godec za to odlo-
či. Med potjo mu mrtvi reče, da je lahko srečen, 
ker ni v lobanje v peklu tako drezal kot v tisto na 
pokopališču. In ko je končno prišel spet na do-
mače pokopališče, ni ničesar več razpoznal, tu-
di njega se ni nihče več spomnil, čeprav je zatr-
jeval, da se je šele pred tremi urami ženil, zdaj pa 
je na povsem drugem svetu.

Po dolgem času so v starih knjigah zasledili, 
da se je ta godec ženil pred tristotimi leti. Godec 
se je vrnil v hišo svatbe, tam ga je nevesta še ča-
kala in ko sta si podala roke, sta se spremenila v 
prah, iz njega pa sta odleteli dve ptički …

Kocbek je napisal tudi zgodbo o dveh 
godcih v mrtvašnici 

Na neki svatbi sta igrala dva godca in eden si 
je prisvojil vinar več, kot je drugi dobil. Med potjo 
domov sta se zaradi tega hudo sporekla. Naen-
krat se je tako ulilo, da sta se zatekla v mrtvašni-
co vedrit. Eden se je ulegel na klop, drugi na pre-
progo. Naenkrat so se v mrtvašnico zatekli ro-
parji, ki so tam delili svoj plen. Opazili so, da niso 
sami, vodja je naročil najmlajšemu, da naj god-
ca na klopi ustreli. V tem je začel prizadeti vpiti: 
»Pomagajte mi vsi mrtvi!« Oni na preprogi se je 
zadrl: »Že gremo!« Tolovaji so se prestrašili, saj 
godca na preprogi niso videli, in jadrno zbežali, 
denar na mizi pa pustili ...

Lepa nedelja v Lepi Njivi pred prvo svetovno vojno
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2. SLOVENSKI CITRARSKI VEČER V LUČAH 

Mlačnik častni član slovenskega citrarskega društva

Brata Franci (levo) in Vincenc Roban (desno) sta svoje znanje igranja 
prenesla na sinova Jošta (drugi z leve) in Oskarja. (Foto: Marija Šukalo)

V Lučah so 17. maja Citrarsko 
društvo Slovenije, Glasbena Šola 
Nazarje in Občina Luče pripravili 
2. Večer slovenskih citrarjev. Pred 
nabito polno dvorano je nastopi-
lo skoraj sto glasbenikov na ci-
trah in številnih drugih instrumen-
tih ter pevci. Najmlajši citrar je štel 
le osem pomladi, najstarejši pa si 
je nadel že osmi križ, vsem pa je 
bilo skupno dejstvo, da so izvaja-
li izključno slovensko ljudsko glas-
bo ali dela slovenskih avtorjev. Do-
gajanje, ki ga je vodil Jože Galič, 
so spremljali tudi poslušalci Radia 
Maribor. 

Pozdravne besede sta obisko-
valcem namenila lučki župan Ci-
ril Rosc in ravnatelj Glasbene šole 
Nazarje Jernej Marinšek. Rosc je 
izrazil veselje ob dejstvu, da je to-
vrstno srečanje prav v Lučah in se 
zahvalil vsem, ki se trudijo, da glas-

der, Pavla Robnik in Tone Mlačnik 
ter Robanovi – Franci, Jošt, Vin-
cenc in Oskar. Tone Mlačnik je ob 
svojem okroglem jubileju, 80-le-
tnici, prejel naziv častni član Ci-
trarskega društva Slovenije. Listi-
no mu je izročil predsednik dru-
štva Peter Napret. V zahvalo za 
več kot pol stoletja dela na glas-
benem področju v domači občini 
pa mu je lučki župan podaril sli-
ko družinskega drevesa, katere-
ga korenine segajo več kot tri sto-
letja nazaj. 

Festival so s svojimi glaso-
vi obogatili oktet Žetev pod vod-
stvom Mitja Venišnika in domači 
ljudski pevci s tradicionalnim šest-
glasnim petjem. Večer je zaključi-
la pobudnica druženja Cita Galič. 
Tokrat je občinstvu zaigrala Mlač-
nikovo Hrepenenje. 

Marija Šukalo

ba v kraju živi in bo živela še na-
prej. Marinšek pa je med drugim iz-
postavil, da ga citre spremljajo že 
od otroštva, zato ima do njih še po-
sebej spoštljiv odnos. »Na nazar-
ski glasbeni šoli ta instrument po-
učujemo že vrsto let. K temu vseka-
kor pripomore odlična slovenska 

citrarka, profesorica in pobudnica 
večera Cita Galič,« je med drugim 
povedal ravnatelj Glasbene šole 
Nazarje. 

Med številnimi nastopajočimi 
iz različnih krajev Slovenije so 
bili tudi Zgornjesavinjčani: Me-
ta Suhodolnik, Klara in Urška Bi-

PESEM POMLADI V BOČNI

Zborovsko petje dopolnili folklorni plesalci

Članice družinskega kvarteta Štiglic z lastnimi priredbami znanih skladb 
navdušijo, kjerkoli nastopajo, tako je bilo tudi v Bočni. (Foto: Štefka Sem)

Drugo nedeljo v maju se je v 
bočkem kulturnem domu odvila 
tradicionalna prireditev Pesem po-
mladi. Sodelovalo je šest pevskih 
zborov, ki se jim je na odru pridru-
žila domača folklorna skupina. Or-
ganizator prireditve je bilo Kulturno 
društvo Bočna.

Pevke in pevci so se predstavili 
s po tremi pesmimi, predvsem slo-
venskimi ljudskimi in priredbami. 
Poleg domačih dveh zborov so bi-

li letošnji gostje moški pevski zbor 
Adoramus iz Slovenj Gradca. Ume-
tniški vodja zbora je Janja Kresnik, 
zbor pa deluje dvanajst let. Med 
gosti prireditve je bil tudi Lovski 
pevski zbor Škale, zbor s 25-letno 
tradicijo, v katerem radi prepevajo 
lovske pesmi.

Kot posebnost v slovenskem 
prostoru je moderatorka veče-
ra Petra Strmšek označila družin-
ski pevski zbor Kulturnega društva 

Jurij iz Mozirja. Le redki so zbori, v 
katerih prepevajo cele družine, od 
najmlajših do najstarejših članov. 
Zbor vodi Jani Šuligoj, znani pa so 
po izvedbah spevoiger. 

S priredbo ene od Avsenikovih 
pesmi so bučen aplavz požele čla-
nice družinskega kvarteta Štiglic, ki 
z ubranim petjem redno sodeluje-
jo na prireditvah po Zgornji Savinj-
ski dolini. Mama in tri hčerke skrbi-
jo, da pred pozabo ohranjajo sta-
re slovenske ljudske pesmi, ustvar-
jajo pa tudi svoje priredbe znanih 
skladb. 

Večer sta popestrila še domači 
moški in ženski pevski zbor, ume-
tniški vodja moškega je Matjaž Že-
leznik, ženskega pa Jože Pusto-
slemšek. S spletom plesov so za 
bolj pestro dogajanje in preplet 
glasbe s plesom poskrbeli člani 
folklorne skupine KD Bočna. Njiho-
va umetniška vodja je Anja Rajter. 
Prav tako kot je tradicija prireditev, 
je tradicionalno tudi druženje zbo-
rov po prireditvi, na kateri ne manj-
ka družno zapetih pesmi in seveda 
plesa ob zvokih harmonike.

Štefka SemOBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Znana imena letošnjih 
občinskih nagrajencev

Na zadnji občinski seji so rečiški 
svetniki med ostalim obravnavali 
predloge za letošnje občinske na-
grajence. Na javni razpis je prispe-
lo pet predlogov, ki jih je pregleda-
la komisija za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja ter občin-
skemu svetu posredovala predlog 
o nagrajencih, ta pa ga je po krajši 
razpravi potrdil.

Naziv častnega občana se po-
deli Anki Rakun, upokojeni učitelji-
ci, likovni pedagoginji in slikarki, ki s 

svojo dejavnostjo pripomore k pre-
poznavnosti občine tudi širše. Zla-
ti grb prejme Jože Kramer, nekda-
nji župan in zaslužen za izgradnjo 
športnega parka, dobitnica srebr-
nega grba je prizadevna članica tu-
rističnega društva in gostinka Mari-
ja Štiglic. Podeljena bosta dva bro-
nasta grba, prejmeta ju glasbenik 
Primož Zvir in ena od ustanoviteljic 
in aktivnih članic Športnega društva 
Gmajna Vera Slokan.

Marija Lebar
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ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE – 20 LET

Najskrbnejši lastniki gozdov so se zbrali v 
Šentrupertu

Dominik Oblak (desno), najskrbnejši 
lastnik gozda v letu 2014 v 
gozdnogospodarskem območju 
Nazarje, je prejel priznanje iz rok 
Tanje Strniše, državne sekretarke na 
MKO in v. d. direktorja ZGS Damjana 
Oražma. (Foto: Borut Debevc)

V Šentrupertu na Dolenjskem so v 
soboto izvedli osrednjo prireditev ob 
letošnjem tednu gozdov. Zavod za 
gozdove Slovenije je podelil prizna-
nja najskrbnejšim lastnikom gozdov 
za leto 2014. Iz našega območja je 
bil to Dominik Oblak iz Lepe Njive. 

Zavod podeljuje priznanje naj-
skrbnejši lastnik gozda že petnajst 
let. Organizatorji so na prireditev 
poleg letošnjih nagrajencev pova-
bili vse dosedanje izbrance. Ni jih 
bilo malo, ki so se vabilu odzvali. 
Prireditev se je odvijala v Deželi ko-
zolcev, edinem muzeju na svetu, ki 

predstavlja samo te edinstvene, za 
slovensko ozemlje tako značilne 
sušilne naprave.

Več o tednu gozdov v našem ob-
močju v naslednji številki Savinj-
skih novic.

MD

OBMOČNO ZDRUŽENJE VETERANOV VOJNE ZA SLOVENIJO ZGORNJESAVINJSKO-ZADREČKE DOLINE

Tudi v naši dolini z uporom proti oddaji orožja TO 
pripomogli k učinkoviti obrambi domovine

V ponedeljek, 12. maja, je Ob-
močno združenje veteranov vojne 
za Slovenijo Zgornjesavinjsko-Za-
drečke doline (OZ VVS ZSZD) prire-
dilo veteranski večer ob 24. obletni-
ci upora proti oddaji orožja Teritori-
alne obrambe (TO) Jugoslovanski 
ljudski armadi (JLA). Spomini na 
dogodke, ki so se odvili 17. in 19. 
maja 1990 v Nazarjah, so še ve-
dno zelo živi, zato se jih Nazarča-
ni spominjajo vsako leto. 

Srečanje so namenili tudi obele-
ženju letošnjega dneva veteranov 
vojne za Slovenijo. Z gostom veče-
ra predsednikom Zveze veteranov 
vojne za Slovenijo generalmajor-
jem Ladislavom Lipičem je spomi-
ne na osamosvojitvene dogodke 
obujal sekretar območnega zdru-
ženja Franci Kotnik. 

OROŽJE SKLADIŠČILI V 
PROSTORIH GRADU

Ni naključje, da se je večer od-
vil v gradu Vrbovec. Kot je pove-
dal Kotnik, so v času upora Terito-
rialne obrambe proti oddaji orožja 
slednjega skladiščili ravno v pro-
storih gradu. Generalmajor Lipič je 
poudaril, da se je takratnemu uka-
zu JLA za predajo orožja TO uprlo 
šestnajst poveljnikov TO, med nji-
mi tudi Niko Purnat, poveljnik v Mo-
zirju. 

»Že januarja istega leta je takra-
tni republiški štab izdal dokument, s 
katerim so zbirali podatke o tem, kje 

kdo hrani orožje. S tem so že naka-
zali, da se nekaj pripravlja. Te podat-
ke so posredovali v štab JLA v Beo-
grad. Vedeti je potrebno, da so ne-
katera skladišča že pred tem uka-
zom bila pod nadzorom JLA, neka-
tera pa so bila v civilnih objektih pod 
našim nadzorom in so bila izven 
njihovega dosega. Takrat, ko je pri-
šel znameniti ukaz, so želeli pobrati 
orožje, ki ni bilo pod njihovim nadzo-
rom. Prav je, da se ve, da se tisti po-

veljniki, ki so hranili orožje v skladi-
ščih, ne tretirajo kot tisti, ki so orožje 
oddali,« je jasno povedal Lipič.

IZDALI BODO ZBORNIK
Lipič je še dodal, da bodo kma-

lu izdali zbornik s podatki o tem, 
koliko štabov je bilo, kateri so bili 
poveljniki in koliko orožja je osta-
lo takratni TO. Kotnik je dodal, da 
so v OZ VVS ZSZD že naredili po-
pis lokacij objektov, kjer so bila 
tajna skladišča orožja, in podat-
ke oddali. 

V pogovoru sta se gostitelj in 
gost večera dotaknila še reorgani-

zacije TO leta 1991. V Zgornji Sa-
vinjski dolini je to pomenilo ukini-
tev občinskega štaba TO v Mozir-
ju. Lipič je povedal, da ne ve, ali bi 
bili med procesom osamosvajanja 
bolj učinkoviti, če do reorganizaci-
je ne bi prišlo: »Je pa res, da so bi-
le določene težave zaradi neuspo-
sobljenosti specialistov. Le-ti ni-
so imeli izkušenj, niti ni bilo kolek-
tivov. Ljudje se med seboj niso po-
znali, zato niso mogli uspešno so-
delovati. To so bile pomanjkljivosti 
te odločitve.«

Kotnika je zanimalo, kaj bi se 
zgodilo, če bi orožje takrat predali 
JLA in ga ne bi skrili. Sogovornik je 
povedal, da brez orožja ni obram-
be. »Že zaradi tega, ker smo ime-
li samo pehotno orožje, smo bili 
hendikepirani. Hitreje kot smo do-
bivali orožje, bolje smo dopolnjeva-
li enote. Počutili smo se pripravlje-
ne, imeli smo strategijo in orožje za 
zračno obrambo.« 

Pogovor je tekel tudi o času po 
vojni, o Lipičevem delu, o preneha-
nju služenja vojaškega roka in za-
četku poklicne vojske. Da ostaja 
spomin na osamosvajanje še ve-
dno živ, je bilo moč zaznati, ko so 
se v pogovor vključili obiskovalci 
in priklicali na dan marsikateri gre-
nak in tudi zmagoslaven spomin. 

Katja Remic Novak

Gost večera predsednik Zveze veteranov vojne za Slovenijo generalmajor 
Ladislav Lipič (levo) je predstavil svoj pogled na dogodke izpred 24 let in 
poudaril, da je bilo poveljstvo Teritorialne obrambe v Mozirju eno izmed 

šestnajstih, ki so se uprli ukazu JLA o predaji orožja. 

(Foto: Katja Remic Novak)
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10. MARIJAFEST PTUJSKA GORA

Frančiškova mladina iz Nazarij osvojila prvo mesto

Na Ptujski Gori so pevci in pevke Frančiškove 
mladine Nazarje s prepričljivim nastopom osvojili 

dobre ocene komisije in srca poslušalcev. 
(Foto: Tilen Gregor Urtelj)

Po triletnem premoru so se pevci in pevke 
Frančiškove mladine Nazarje ponovno podali 
na Ptujsko goro. Tam so drugo soboto v maju 
nastopili v baziliki Marije Zavetnice na 10. Med-
narodnem festivalu slavilnih pesmi posvečenih 
Devici Mariji. Gost letošnjega festivala Marijafest 
je bila pevka Kathy Kelly, članica pevske druži-
ne Kelly Family. 

V tekmovalnem delu je nastopilo deset izva-
jalcev iz Slovenije, Hrvaške in Češke. Nazarča-
ni so izbrali pesem Mati ljubezni avtorjev Sandre 
in Jakova Jurič. 

»Pogoj za sodelovanje na tekmovanju je bila 
popolnoma nova pesem, ki še ni bila javno iz-

ZAKLJUČEK AKCIJE RADI DELAMO DOBRO

Tisočak v roke prostovoljnim 
gasilcem

Predstavniki Mercatorja, gasilcev, vrtca, materinskega doma in občine na zaključku akcije »Radi 
delamo dobro« v Mozirju (Foto: Benjamin Kanjir)

V mesecu aprilu je trgovska družba Mercator 
v stotih izbranih prodajalnah širom Slovenije iz-
vedla projekt Radi delamo dobro. V njej so kupci 
izmed treh kandidatov izbrali prejemnika dona-
cije v višini 1.000 evrov. V Mozirju so ček prejeli 
domači prostovoljni gasilci.

Med sto prodajalnami je bila tudi Mercatorje-
va poslovalnica v Mozirju. Kandidati za prejem 
donacije so bili poleg gasilskega društva še mo-
zirski vrtec in materinski dom. Kupci so ves me-
sec pridno polnili skrinjice z žetoni, ki so jih pre-
jeli ob vsakem nakupu. Na koncu so jih člani ko-
misije prešteli in ugotovili vrstni red. Daleč naj-
več žetonov je bilo v skrinjici Prostovoljnega ga-
silskega društva Mozirje, kar 11.209, na drugo 

mesto so kupci uvrstili Vrtec Mozirje, saj so mu 
namenili 4.120 glasov, materinski dom na tre-
tjem pa je zbral 1.889 žetonov kupcev.

Slovesna podelitev je bila 13. maja v prodajal-
ni. Udeležili so se je predstavniki vseh treh nomi-
niranih organizacij. Ček v vrednosti tisoč evrov 
je iz rok poslovodje prodajalne Eme Mayer prejel 
predsednik gasilskega društva Roman Čretnik 
ml., ostala udeležena pa sta prejela darilne bo-
ne. Sodelujočim je čestitala predstavnica druž-
be Mercator Greta Šinkovec, za prejeta sredstva 
se je Mercatorju zahvalil tudi župan občine Mo-
zirje Ivan Suhoveršnik. Vrteški otroci pa so sku-
paj z vzgojiteljicami zapeli par pesmic.

Benjamin Kanjir

vajana. Pesmi smo dodali še koreografijo ter se 
odpravili na Ptujsko Goro in uspeh ni izostal. Na-
stop so ocenjevali člani strokovne komisije, obi-
skovalci festivala ter poslušalci s telefonskim 
glasovanjem,« je delo vokalne skupine predsta-

vila njihova vodja Klara Praznik in povedala, da 
so s prepričljivim nastopom osvojili tako dobre 
ocene komisije in s tem prvo mesto, kakor tudi 
srca poslušalcev.

Marija Šukalo

SLOVENSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI 
MOZIRJE

Roman Rozina: 
Županski 

kandidat Gams

Duhovit satirični roman Romana Rozine Žu-
panski kandidat Gams je letošnji dobitnik nagra-
de modra ptica, namenjene sodobnim sloven-
skim tekstom. V romanu županski kandidat vza-
me geslo, da je politika delovanje v imenu ljud-
stva, povsem zares, zato za vodjo volilne kam-
panje najame brezdelneža Dejana. Tudi sicer se 
županski kandidat Gams, po poklicu mehanik, 
obnaša, kot da bi hotel obnoviti čase, ko je bilo 
še mogoče verjeti, da je oblast ljudska.

Zgodbo o prototipu svežega političnega obra-
za, ki se iz poslovnega mogotca povzpne v 
osvajalca ljudskih src z metodo kruha in iger, av-
tor izpisuje v maniri duhovite satire, s posluhom 
za žive like, živ dialog in žive probleme.
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KOKARJE

Praznovanje v znamenju lončarske preteklosti

Igor Bahor je prikazal delo na lončarskem vretenu, na stojnicah pa so bili 
že gotovi izdelki.

Na Lazah so razstavili tudi izdelke, narejene na lončarski delavnici krajevne 
skupnosti pred mesecem dni.

Lončarji so skozi petje obujali spomine na stara kmečka opravila. 

V soboto je bilo v krajevni sku-
pnosti Kokarje nadvse živahno. 
Krajani so tega dne praznovali Lon-
čarski praznik, ki ga s pomočjo lo-
kalnih društev pripravlja krajevni 
odbor. Praznovanje se bo vsako le-
to odvijalo v soboto pred 26. ma-
jem, ko krajevna skupnost od letos 
dalje obeležuje svoj praznik. Kra-
jevno in lončarsko praznovanje ta-
ko sovpadata, kar je več kot primer-
no. Lončarstvo je namreč pomem-
ben del kokarske preteklosti, ki jo 
želijo zanamci lončarskih mojstrov 
ohraniti tudi za prihodnje rodove.

POHOD PO LONČARSKI POTI
Nov datum praznovanja je pove-

zan z lončarstvom v Zadrečki dolini. 
Kot je na otvoritvi v športnem centru 
Laze povedala predsednica kokar-

ske skupnosti Andreja Zupan, so se 
26. maja 1740 v Gornjem Gradu se-
stali vsi zadrečki lončarji. Obravna-
vali in sprejeli so prvi znani lončar-
ski red. Kasneje se je središče lon-
čarstva iz Gornjega Grada presta-
vilo v Kokarje, vasica pa je zaradi 
spretnosti svojih lončarjev postala 
poznana celo izven domače dežele. 

Krajevni odbor se je pred časom 
povezal z Muzejem gozdarstva in 
lesarstva v Nazarjah, ki jim je nu-
dil strokovno oporo pri načrtova-
nju in urejanju Lončarske poti. Od 
lani je pot opremljena z vsebinski-
mi tablami. Praznovanje v soboto 
se je zato pričelo z vodenim ogle-
dom Lončarske poti po vaseh. Po-
hodnike so vodili vodniki Planin-
skega društva Nazarje do Laz, kjer 
se je pričel kulturni program.

PRIKAZ DELA NA LONČARSKEM 
VRETENU

Zupanova se je zahvalila za so-
delovanje vsem, ki so v preteklem 
letu prispevali svoj čas in energijo 
za boljše življenje v skupnosti. Po-
sebej je izpostavila krajane zasel-
kov, ki nesebično urejajo skupne 
površine, in društva, ki pomagajo 
tako v dobrem kot slabem. Njenim 
zahvalam se je pridružila nazarska 
županja Majda Podkrižnik in kraja-
nom čestitala ob prazniku ter izra-
zila upanje, da bo vsako leto bolje 
sprejet v njihovi sredi.

Učenci OŠ Nazarje so s pomočjo 
mentoric Manice Hudales in Karle 
Jeromel Rednak pripravili simpati-
čen recital. Nastop so si med drugi-
mi z veseljem ogledali starejši obča-
ni, ki jih je odbor povabil na tradicio-

nalno druženje ob prazniku krajev-
ne skupnosti. Tudi starejša genera-
cija se je programu pridružila s svo-
jim prispevkom, saj so pevci Lon-
čarji zapeli več domačih pesmi. 

V popoldnevu je sledila pred-
stavitev dejavnosti lončarstva Ba-
hor d.o.o. iz Topolščice in projek-
ta Zgodbe iz lonca, ki se financira 
iz Operativnega programa razvoja 
človeških virov za obdobje 2007-
2013. Mentor Igor Bahor je skupaj 
s svojima učenkama Zvonko Za-
krajšek in Vanjo Hofbauer prikazal 
delo na lončarskem vretenu.

Za glasbo in ples je poskrbel an-
sambel Žarek, pri organizaciji so 
sodelovali tudi člani Turističnega 
društva Nazarje ter Prostovoljnega 
gasilskega društva Gorica ob Dreti.

Tekst in foto: Tatiana Golob
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VOZILI SMO: MAZDA 3 G100 CHALLENGE

Ko vožnja ni le vožnja, ampak doživetje

Nova mazda 3 navdušuje s svojo podobo in voznimi lastnostmi. 
(Foto: Franci Kotnik) 

Ko sem jo prvič zagledal na ce-
sti, sem za hip pomislil, da vidim 
šestico, toda nekaj trenutkov ka-
sneje, ko so se v mojem zornem 
kotu pojavile tudi njene bočne lini-
je, sem spoznal novo trojko. Mazda 
je svoj adut v spodnjem srednjem 
avtomobilskem razredu predstavi-
la lani, letos pa lahko vse več pri-
merkov srečamo tudi na sloven-
skih cestah. V velenjskem salonu 
AS Avtomobili Skornšek so nam 
za testno vožnjo posodili petvra-
tno mazdo 3 s 100-konjskim ben-
cinskim motorjem in drugim po vr-
sti od petih paketov opreme.

Trojka je po šestici in petici tretji 
Mazdin model, ki je rezultat oblikov-
nega koncepta »KODO – duša giba-
nja«, katerega čelna podoba posne-
ma konture gepardovega obraza. 
Brez dvoma gre za izjemen obliko-
valski dosežek, pri čemer imajo po-
membno vlogo tudi barve. Slednje 
so, z izjemo dveh belih in srebrne, 
vse po vrsti v temnejših tonih, da po-
udarjajo eleganco tako štiri- kot pe-
tvratne izvedenke.

Dovršene oblikovalske poteze 
nas, sicer v nekoliko manjšem ob-
segu, pričakajo tudi v notranjosti 
avtomobila. Število stikal na sre-
dinski konzoli je zmanjšano na mi-
nimum, večina funkcij se upravlja 
z vrtljivim gumbom, ki je povezan 
s 7-palčnim na dotik občutljivim 
barvnim zaslonom, ki štrli iz arma-
turne plošče in je tako ves čas v vi-
dnem polju voznika. Pester nabor 
funkcij na začetku povzroča malce 
negotovosti, toda zaradi jasne logi-

ke z uporabo hitro postane domač 
in priročen.

Kakovost materialov v trojki gre 
povsem ob bok šestici. Položaj 
za volanom je mogoče filigran-
sko nastaviti, blaženje je odlično, 
upravljanje z vozilom pa lahkotno. 
Tudi šeststopenjski ročni menjal-
nik si zasluži komplimente. Troj-
ka je v primerjavi s predhodnico 
v dolžino zrasla za par centime-
trov in po tem kriteriju ne odstopa 
od konkurence, vendar povsem 

zadošča potrebam povprečnega 
uporabnika. 

1,5-litrski bencinski motor z naj-
večjim navorom 150 Nm pri 4.000 
vrtljajih se je v praksi izkazal po eni 
strani kot presenetljivo suveren, po 
drugi strani pa kot presenetljivo var-
čen. Lepo potegne že pri nizkih vr-
tljajih in je povsem dovolj močan, če 
nimate športnih ambicij, pri zmerni 
vožnji pa se oddolži z nizko porabo, 
ki se giblje med pet in šest litrov na 
sto prevoženih kilometrov. Pri me-
stni vožnji delček k temu prispeva 
»start-stop« sistem za avtomatsko 
ugašanje in zagon motorja.

Če na koncu k vsemu naštetemu 
dodamo še celo vrsto varnostnih 
sistemov, s katerimi je nova mazda 
3 dobesedno nabita, je razlogov za 
razmislek o nakupu več kot dovolj. 
Ima pa ta avto tudi eno slabost, ta 
pa je, da z njim težko ostanete neo-
paženi. To se je potrdilo tudi v blišča 
navajeni Opatiji, kjer so se v predpo-
letnem sončnem vremenu za nami 
obračale številne oči.

Franci Kotnik
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KVIZ MLADIH ČEBELARJEV SLOVENIJE

Odlični rezultati učencev našega območja

Udeleženci čebelarskega tekmovanja z Osnovne šole Nazarje. 
(Foto: Branka Nareks)

Preverjanja znanja čebelarskih 
krožkarjev v Velikih Laščah so se 
udeležili tudi učenci, ki obiskuje-
jo čebelarske krožke na osnov-
nih šolah Saša regije ali v okvi-
ru društev Čebelarske zveze Sa-
ša. S kviza so se vrnili z žlahtni-
mi priznanji.

Na tekmovanju je sodelovalo se-
dem ekip iz osnovnih šol Nazar-
je, Blaža Arniča Luče, Mozirje in 
Šmartno ob Paki. V nižji kategori-
ji do 6. razreda so tekmovali Anja 
Purnat in Matija Marolt ter Tjaša 
Matk in Oskar Rosc iz Mozirja, obe 
ekipi sta osvojili zlato. Prav tako v 
nižji kategoriji sta Hana Rozoničnik 
in Lana Hudolin Pirc z OŠ Nazarje 
prejeli srebrno priznanje.

di Helena Orel in Branko Orel, ki sta 
osvojila bronasto priznanje. Bran-
ko se je izkazal še na končni prire-
ditvi, saj je s pravilnim odgovorom 
na nagradno vprašanje šolski knji-
žnici prislužil knjižno nagrado.

V višji kategoriji namenjeni sre-
dnješolcem sta tekmovala Timotej 
Kreft in Žiga Mežnar iz Čebelarske 
družine Šmartno ob Paki in pose-
gla po srebrnem priznanju. Veliko 
truda vložijo učenci v priprave na 
kviz, prav tako ga vlagajo tudi nji-
hovi mentorji. Mentor ekip iz Mozir-
ja je Marko Purnat, iz Nazarij Bran-
ka Nareks, iz Luč Jože Kumer in 
iz Šmartnega ob Paki Tomaž Le-
snjak. 

Marija Lebar

CENTER ZA SAMOSTOJNO UČENJE NAZARJE

Brezplačne delavnice v tednu vseživljenjskega učenja

Udeleženke tečaja izdelovanja 
nakita v servietni tehniki so si 

izdelale ogrlice. 
(Foto: Vesna Elsner)

Vsako leto se v okviru tedna vse-
življenjskega učenja po vsej Slo-
veniji v okviru ljudskih univerz od-
vijajo različne brezplačne delavni-
ce. Štiri brezplačne delavnice so se 
odvijale tudi v Centru za samostoj-
no učenje Nazarje. Prva delavnica 
je bila namenjena izdelavi nakita s 
servietno tehniko, na drugi so se 
udeleženci igrali namizne družab-
ne igre. 

Dve predstavitveni delavnici sta 
bili namenjeni delu na računalni-
ku, in sicer spajanju dokumentov 

in pošiljanju priponk v elektronski 
pošti. Kot je povedala moderator-
ka v centru Vesna Elsner, je bilo po-
glabljanje znanja z računalništva 
najbolj zanimivo za upokojence, ki 
preko raznih tečajev osvajajo nova 
znanja. 

Štefka Sem

ZLATA TOČAJKA RAKETE 2014

Polfinalno oddajo posneli v kampu Menina

Mateja Lever (levo) na snemanju polfinalne oddaje v Varpoljah

Za naziv zlate točajke Rakete na 
Planet TV se potegujejo še štiri de-
kleta, med njimi tudi Mateja Lever 
iz Šmartnega ob Dreti. Polfinalno 
oddajo je televizijska ekipa 20. ma-
ja snemala v Varpoljah.

Kandidatke so dobile nalogo, da 
za snemalno ekipo pripravijo pi-
knik. Mateja je predlagala, da bi bi-
lo zavoljo primernega okolja dogo-
dek organizirale v kampu Menina, 
s čimer so se ostale strinjale. Čla-
ni TV ekipe so bili zadovoljni z vi-
denim, enako z okusi, ki so jih bi-
li deležni. Kandidatke so poskrbele 
tudi za presenečenje, saj so v go-
ste povabile dva mlada glasbeni-

mnejši podali še po adrenalinskem 
parku, kjer so preizkusili svojo moč 
in pogum. 

Polfinalna oddaja, do katere 
lahko gledalci oddajo glas za svo-
jo favoritko, bo na sporedu to so-
boto. Tisti dve, ki bosta prejeli naj-
več glasov, bosta finalistki leto-
šnjega izbora. Mateja Lever upa, 
da bodo gledalci oddaje in njeni 
zvesti navijači prepoznali njen ta-
lent, dobrodelno noto, njene spo-
sobnosti in talente, ki jih je že po-
kazala v dosedanjem poteku izbo-
ra, in jo z glasovi uvrstili v končni-
co tekmovanja.

Benjamin Kanjir

V srednji kategoriji do 9. razreda 
sta Blaž Zamernik in Nejc Funtek z 
OŠ Luče osvojila zlato, prav tako 

zlato priznanje sta prejela Eva Hor-
vat in Amadej Hudolin Pirc z nazar-
ske osnovne šole. S te šole sta tu-

ka, ki sta poskrbela za dodatno za-
bavo. To sta bila Robi Weiss s fraj-

tonarico in Elvisov imitator Klemen 
Finkšt. Za piko na i so se najpogu-
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54 LET PO MATURI

Srečanje sošolcev pestro in zanimivo
V Mozirju so se 8. maja zbrali sošolci Srednje 

tehnične šole Ljubljana, njenega lesnega oddel-
ka, ki so maturirali v šolskem letu 1959/60. Spre-
hodili so se med nekaterimi zanimivostmi kraja in 
doline, med debatami pa se dotaknili tudi seda-
njega zaskrbljujočega stanja v lesni industriji.

Trinajst sošolcev se je s partnerji zbralo v Mo-
zirju. Podali so se na voden ogled Mozirskega 
gaja, kjer so spoznali arhitekturne posebnosti, ki 
krasijo ta biser ob Savinji in se sprehodili med 
gredicami. Zatem so šli v Nazarje. Med ogledom 
Muzeja Vrbovec so med podrobnimi razlagami 
obujali spomin na čase, ko so bili razstavljeni 
eksponati še del vsakdana preprostega, delov-
nega človeka. 

Na Ljubnem ob Savinji so nadaljevali družaben 
del srečanja in obujali spomine na šolska leta in 
cvetoče obdobje slovenskega lesarstva. Slednje 
je minilo, saj gre industriji v tej branži zelo slabo. 
Ugotavljali so, da je za takšno stanje kriva napač-

na gospodarska politika. Preveč je izvoza drago-
cene hlodovine, ki jo tujci kupujejo za majhen de-
nar, namesto, da bi jim za večjega prodajali goto-
ve izdelke. Enotni so bili tudi pri mnenju, da bi mo-
rali pri stečajnih postopkih podjetij te branže so-

delovati ljudje stroke, ne le pravniki. 
Srečanje je minilo v prijateljskem vzdušju, z 

namero, da se prihodnje leto zopet srečajo, ta-
krat v Ljubljani.

Benjamin Kanjir

Športni vikend v 
Logarski dolini

V Logarski dolini bodo ta vikend na svoj račun 
prišli ljubitelji teka in kolesarjenja, ki ju pripravlja-
jo Triatlon klub Celje, Športno društvo Slovenc in 
Logarska dolina d.o.o.

V soboto tekmovalce čaka edini slovenski pol 
ironman triatlon Celje-Logarska dolina. Udele-
ženci bodo preplavali 1.900 metrov v Šmartin-
skem jezeru pri Celju, kolesarili 90 kilometrov na 
trasi iz Celja do Logarske doline in znotraj krajin-
skega parka Logarska dolina odtekli 21 kilome-
trov. Več kot 70 udeležencev iz štirih držav se bo 
spopadlo z najlepšo slovensko triatlonsko preiz-
kušnjo za bogat nagradni sklad. 

V nedeljo organizatorji vabijo na Bike festival. 
Kolesarji bodo štartali v Celju, Velenju, Mozirju in 
na Ljubnem ob Savinji ter svojo pot končali pred 
hotelom Pesnik v Logarski dolini. 

Ljubitelji teka se bodo lahko podali tudi na 2. 
Treksta mali maraton ali na rekreativni tek na 
8,5 kilometra dolgi poti. Oba dogodka bosta po-
tekala po krajinskem parku Logarska dolina.

Športni vikend bodo v nedeljo zaključili s kole-
sarskim vzponom na Pavličevo sedlo. Kolesarji 
bodo imeli leteči štart izpred hotela Plesnik.

Marija Šukalo

MLADI PLESALCI V KULTURNEM DOMU V MOZIRJU

Tretjič odplesali svoje sanje

Kar 120 nastopajočih osnovnošolcev in malčkov iz vrtca je z bogatim repertoarjem sprožalo 
glasne aplavze. (Foto: Slavica Tesovnik)

Plesna skupina Migaj, ki deluje pod vod-
stvom Mojce Štancar, je v petek, 9. maja, zaple-
sala pred številno publiko v Mozirju. Ura in pol 
je minila v veselem razpoloženju pod žarometi. 
Kar 120 nastopajočih osnovnošolcev in malč-
kov iz vrtca je z bogatim repertoarjem sproža-
lo glasne aplavze.

Otroci so se prelevili v pirate, indijance, kre-
menčkove in druge like, ki so navzoče popeljali 
v plesno predstavo. Prikupni malčki iz mozirske-
ga in rečiškega vrtca so se po nastopu pridruži-
li staršem v dvorani. Osnovnošolci iz Mozirja so 
izvedli zahtevnejše plesne koreografije in nena-

zadnje so tudi čarali. Tekstovno povezavo med 
skupinami nastopajočih je iz zakulisja prispeval 
učenec in plesalec Matej Zidarn. 

Med programom je zazvenela kitara ob vo-
kalu Simona Goriška. Sicer pa plesalci, ki jih je 
na vajah kar 150, prihajajo tudi iz Bočne, Gor-
njega Grada in drugih krajev. Gibalne urice po-
tekajo v šoli po pouku, vsak dan z drugo skupi-
no plesalcev.

Veselje je preplavilo vse navzoče, ki so zase-
dli sedeže in zapolnili vsa možna stojišča v kul-
turnem domu. Po zaslugi prizadevne mentori-
ce in s pomočjo številnih sponzorjev je bil spe-

ljan dogodek, ki je za uro in pol uresničil sanje 
skozi ples.

Slavica Tesovnik

Trinajst sošolcev s partnerji pred Mozirskim gajem 
(Foto: Benjamin Kanjir)
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KOLESARSKA DIRKA OKOLI SLOVENIJE 2014

Novak in Dimitrijevič v kategoriji 
moških dvojic zasedla 9. mesto 

Na letošnji 8. tradicionalni kolesarski Dirki 
okoli Slovenije, ki je potekala med 9. do 11. ma-
jem, s startom in ciljem v Postojni, v skupni dolži-
ni 1.205 km, se je dobro odrezala tudi ekipa Bici-
klus Team iz vrst mozirskega Športnega društva 
Biciklus. V ekipi sta kolesarila Zoran Dimitrijevič 
iz Celja in Tomaž Novak iz Mozirja, v kategoriji 
moških dvojic sta zasedla 9. mesto.

Dirke se je udeležilo 67 tekmovalcev iz 45 
ekip. Zaradi izčrpanosti in drugih težav jih je 
med dirko kar nekaj odstopilo. Dirke med drugi-
mi nista zaključila favorita Marko Baloh in San-
di Bayer. 

PREKOLESARILI SKORAJ CELO SLOVENIJO
Udeleženci so prekolesarili praktično celo Slo-

venijo in se pri tem spopadli tudi z visokimi pre-
lazi. Ob tem jih je spremljalo na trenutke zelo sla-
bo vreme z močnimi nalivi, kar jim je dodatno 
pobiralo moči. Med posamezniki sta zmago sla-
vila med moškimi Avstrijec Joachim Ladler, med 
ženskami pa Slovenka Andreja Jagodi. Najbolj-
ša mešana dvojica je bila zopet avstrijska ekipa 
Tygers of Wrath, najboljša moška dvojica pa slo-
venska ekipa Bicikel.com.

USPEH PO MESECIH NAPORNIH TRENINGOV
Ekipo Biciklus Team, ki se je na dirko podala 

prvič, sta zastopala tekmovalca Tomaž Novak 
iz Mozirja in Zoran Dimitrijevič iz Celja. Z njima 
je bila spremljevalna ekipa, ki jo je vodil David 
But. Odločitev za dirko je dozorela novembra la-
ni, ko sta Tomaž in Zoran tudi pričela s pripra-
vami na dirko. Sledili so meseci napornih trenin-

Maja
Pred 40 leti

PIONIRJI ŠAHISTI SO 
TEKMOVALI

Zveza prijateljev mladine občine Mo-
zirje je letos organizirala področno tek-
movanje pionirjev šahistov. Tekmovalo 
je kar sto pionirjev iz vseh občin celjske 
regije, razen iz Šentjurja. Iz števila je raz-
vidno, kako množično je tovrstno, za pi-
onirje tako koristno tekmovanje. Žal ob-
činske zveze prijateljev mladine razpola-
gajo s tako skromnimi finančnimi sred-
stvi, da ne morejo nuditi primernih na-
grad tekmujočim pionirjem in dati skro-
mna priznanja mentorjem pionirjev, ki 
imajo krožke z njimi.

Pred 30 leti

KAJ JE NAROBE S PROMETNIMI 
ZVEZAMI

Na okrogli mizi o prometnih zvezah, ki 
se je odvijala v Nazarjah, so spregovorili 
tudi o delavskih prevozih in tistih na re-
dnih progah. Glede zveze z Logarsko do-
lino so zatrdili s strani Izletnika, da bo-
do poleti uvedli še eno zvezo iz Celja, od 
koder naj bi avtobus odpeljal že rano zju-
traj, vračal pa bi se pozno zvečer. Ob tem 
so govorili tudi o slabi turistični ponudbi 
v sami Logarski dolini, saj je jasno, da av-
tobusne zveze niso bistvene, pač pa mora 
temu slediti še dobra ponudba oziroma 
obratno! Torej, privlačna ponudba bo po-
gojevala več avtobusnih zvez, saj bo tako 
tudi več potnikov.

Pred 20 leti

KONČANA OBNOVITVENA DELA
Očitno je, da se krajani in farani Gor-

njega Grada zavedajo pomena ohranja-
nja kulturne dediščine in objektov, ki so 
jih podedovali v čuvanje od svojih pred-
hodnikov. Komaj so si dobro oddahnili 
od naporov, ki so jih poleg širše skupnosti 
vložili v obnovo mogočne gornjegrajske 
katedrale, že so spravili pod streho nov 
obnovitveni zalogaj. V izredno kratkem 
času jim je namreč uspelo obnoviti in pre-
prečiti nadaljnjo propadanje podružnične 
cerkve sv. Lenarta. 

Pripravila Tatiana Golob

gov, tako skupinskih kot individualnih. Oba tek-
movalca sta bila tako na dirko dobro psihofizič-
no pripravljena. 

Njun osnovni cilj je bil, da dirko odpeljeta do 
konca, po možnosti znotraj predpisane časov-
ne omejitve. Za moške dvojice je slednja znaša-
la 53 ur 40 min 42 sek. Tekmovalca sta že v pre-
miernem nastopu dokazala, da lahko posežeta 

po višjem cilju, saj sta z rezultatom 49 ur 9 min 
zasedala končno 9. mesto. V prid doseženemu 
rezultatu priča tudi dejstvo, da je ekipa Biciklu-
sa kot edina v svoji kategoriji uporabljala le eno 
spremljevalno vozilo. Vse ostale so uporabljale 
po dve ali več vozil, kar jim je omogočalo izvaja-
nje tako imenovanih letečih menjav, ki so bistve-
no manj zamudne od stacionarnih.

Ekipo Biciklus Team je v oranžnih majicah ob 
trasi spodbujalo veliko navijačev. Daleč najšte-
vilčnejša skupina podpornikov iz Mozirja, Reči-
ce ob Savinji, Ljubije in drugod se je zbrala na 
vrhu gorenjskega klanca, kjer so zadoneli zvo-
ki frajtonarice.

Benjamin Kanjir

Tomaž Novak (levo) in Zoran Dimitrijevič (desno) sta bila od prvega dneva priprav in vse do konca 
dirke deležna nasvetov izkušenega kolesarja Erika Rosensteina. (Foto Tanja Kos)

Ne gre za to, ali vas bodo podrli, gre za 
to, ali boste spet vstali.

Vince Lombardi
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Šport

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD 

Na medobčinski tekmi 
zmagali Kamničani

V nedeljo je potekalo medobčin-
sko tekmovanje z malokalibrsko 
puško leže brez naslona v orga-
nizaciji Strelskega društva Gornji 
Grad. Udeležili so se ga tudi strelci 
iz drugih strelskih društev vključno 
s člani Strelskega društva Gornji 
Grad. Zmagal je Zdravko Vrankar 

(SD Veterani Kamnik, 87 krogov, 
drugi je bil Primož Prodnik (Lovska 
družina Solčava, 86) in tretji Gre-
ga Preprotnik (Strelski klub Menina 
Gornji Grad, 80). Ekipno je zmaga-
la ekipa SD Veterani Kamnik, ki je 
nastreljala 229 krogov.

PB

STRELJANJE Z LOKOM NA 3D TARČE V MATKOVEM KOTU

Prva mesta zasedli sosedje iz Avstrije

Mednarodno lokostrelsko srečanje v Matkovem kotu pri Gradišnikovih je privabilo veliko število 
»lovcev« z obeh strani meje. (Foto: MŠ)

Pobiranje puščic iz makete živali je natančno in 
zamudno delo. (Foto: MŠ)

V Matkovem kotu so na domačiji Brede in Karli-
ja Gradišnika predzadnjo soboto v maju gostili lo-
kostrelce iz Avstrije in Slovenije. Tekmovalci so se 
pomerili na prvi tekmi 3. Prijateljskega karavan-
škega pokala v streljanju s tradicionalnim (lese-
nim) lokom in compound (sestavljenim) lokom. 
Druga, finalna tekma bo junija v avstrijskih Lužah.

Mednarodno tekmovanje v streljanju z lokom 
na 3D tarče (modeli živali v naravni velikosti) je 
potekalo na več kot trikilometrski trasi s 174 me-

V ženski kategoriji si je prvo mesto z lese-
nim lokom pristreljala Brigitte Nagelschmid, 
drugo Elisabeth Pibernig, tretje Slovenka Ire-
na Pocajt.

Po besedah organizatorja športnega sreča-
nja Karlija Gradišnika, ki se je tudi sam pred de-
setletjem in pol preizkusil kot tekmovalec in po-
stal evropski prvak v lokostrelski disciplini 3D, 
so tekmovanje ob pomoči domačinov uspeli iz-
peljati v veliko zadovoljstvo tekmovalcev. Med 
slednimi je bilo opaziti zadovoljstvo tudi zavoljo 
odlično pripravljene zabave z glasbo, ki je sledi-
la po tekmovanju. Gostitelj je namreč tudi odli-
čen citrar.

Marija Šukalo

STRELSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Mladi strelci tekmovali v kategoriji do 14 let

Diplome prvim trem strelcem je podelil predsednik SD Mozirje Drago 
Poličnik in jim zaželel uspešno nadaljnje udejstvovanje v tej disciplini.

Mozirsko strelsko društvo je 12. 
maja organiziralo tekmovanje v 
streljanju z zračno puško učencev 
Osnovne šole Mozirje, ki so v kate-
goriji »pionirjev« do 14 leta starosti 
vpisani v društvo. Zmagal je Am-
brož Skornšek, drugi je bil Urh Fin-
kšt in tretji Luka Zagožen. 

Ti trije strelci so prejeli diplome 
in z uspešnim nastopom pridobi-

li pravico tekmovanja med osnov-
nimi šolami Zgornje Savinjske do-
line v naslednjem šolskem letu kot 
posamezniki in ekipa. V pol ure je 
bilo potrebno na razdalji desetih 
metrov izstreliti po pet strelov v šti-
ri tarče, tekmovalci pa so imeli na 
voljo neomejeno strelov v preizku-
sno tarčo. Tekmo sta nadzorovala 
dva sodnika. 

Diplome najboljšim trem je po-
delil predsednik društva Drago Po-
ličnik in jim zaželel uspešno udej-
stvovanje v tej disciplini. Čestitkam 
se je pridružilo celotno vodstvo 
SD Mozirje. V društvu želijo prido-
biti še več mladine za ta šport, ki 
med drugimi pomaga pri dušev-
nem in telesnem razvoju odrašča-

joče mladine, saj se le-ta navaja 
na disciplino, vztrajnost in natanč-
nost pri vadbi. Uči se tudi športne-
ga prenašanja porazov in spoštlji-
vega odnosa zlasti do slabših vr-
stnikov, kakor tudi spoštljivega od-
nosa do žive narave.

Roman Mežnar

tri višinske razlike, kjer so morali »lovci« zadeti 
kar 28 tarč. 

V sestavljenem loku si je pri tem največ točk 
priboril Avstrijec Ernest Gaggl, ki je za sabo na 
drugem in tretjem mestu pustil Slovenca Borisa 
Sovinca in Janka Pinterja. Tudi v kategoriji leseni 
lok so bili Avstrijci boljši od Slovencev. V tej kate-
goriji je slavil Oswald Schaller pred Chistianom 
Fiessenggenom. Tretje mesto je pripadlo Sloven-
cu Marjanu Kocmanu. 
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 Kronika, Zahvale, Oglasi

Dodatne multimedijske vsebine za 
bralce Savinjskih novic vsak petek na 

www.savinjske.com

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

ZAHVALA

ob smrti moje sestre

Merice BAČUN
25.3.1923 – 3.5.2014
z Ljubnega ob Savinji

Hvala vsem, ki ste jo spoštovali, jo imeli radi, in vsem, ki ste jo po-
spremili na njeni zadnji poti. 

Iskreno se zahvaljujem tistim, ki ste ji lajšali težave ob premagova-
nju zdravstvenih težav in ji kakorkoli pomagali v življenju. 

Zahvaljujem se za izrečena sožalja, cvetje, sveče in darovane svete 
maše. Hvala vsem, ki ste sodelovali in pomagali pri organizaciji ter iz-
vedbi pogrebne svečanosti.

Žalujoča Majda

»Največjega občudovanja 
in najžlahtnejšega spomina 
pa je bila vredna mati« 
                               (2 Mkb 7,20)

ZAHVALA

Marija OREŠNIK 
8.3.1938 – 20.5.2014

Ob slovesu od naše mame se zahvaljujemo vsem, ki ste jo imeli ra-
di, jo spoštovali, jo pospremili na zadnji poti, zanjo molili in jo ohra-
nili v lepem spominu.

Njeni otroci

• ZAGORELO SATOVJE
Nove Loke pri Mozirju: 24. maja okoli 17. ure je v Novih Lokah za-

gorelo satovje pred čebelnjakom. Gasilci PGD Mozirje so gorečo 
snov pogasili in odstranili iz bližine objekta.

• TATVINA ZLATNINE IZ STANOVANJSKE HIŠE 
Nove Loke pri Mozirju: V dopoldanskem času 25. maja so bi-

li policisti obveščeni o vlomu v Novih Lokah. Neznani storilec je 
na neugotovljen način vstopil v stanovanjsko hišo in iz nje ukra-
del več kosov zlatnine. Nastala je materialna škoda v višini oko-
li 1.000 evrov. 

Če zmogla zajeti vse vaše bi solze,
iz njih nastal bi ocean.
A če zmogla bi splesti vse jagode 
vaših rožnih vencev,
nardila bi lestev do nebes.

ZAHVALA

Frančiška KREBS
19.4.1926 – 19.5.2014

V ponedeljek, 19. maja popoldne, ko se je po vseh naših gričih in do-
linah pričela košnja prve trave, je tudi Žlebnikova mama iz Luč dozo-
rela za večno žetev. 

Ob tej boleči izgubi se vsi njeni žalujoči zahvaljujemo vsem, ki ste 
nam prinesli domov toliko dobrot. Hvala vsakemu, ki je naši tako do-
bri in plemeniti mami že v njenem zemeljskem življenju namenil lepe 
in prijazne besede ali topel objem. 

Hvala vsem sosedom, prijateljem, znancem, zdravnici Andreji, mo-
škemu pevskemu zboru za tako čudovito odpete pesmi, Robanovemu 
Oskarju za čudoviti zven citer in hvala gospodu župniku Vikiju za tako 
ganljive besede slovesa. 

Hvala prav vsakemu za topel stisk roke, za vsak objem sočutja ob 
tej žalostni izgubi naše mame, ki je bila res zlata vredna, saj nam je s 
svojo besedo, predvsem pa s svojim zgledom znala odkriti najlepši bi-
ser, ki se skriva v vsakem človeškem srcu, in ta biser si ti dobri Jezus 
in mati Marija. 

Naj vam bo vsem Bog bogat plačnik.

Hčerke Mika, Nuška, Fanika in Jožica z družinami
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Za razvedrilo

PRIŠLA NA »FRIŠEN« ZRAK
Mito Trefalt (v sredini) in njegova žena Metka Leskovšek že pet 

desetletij skupaj krmarita svojo življenjsko barko. Ali sta v Solčavi 
polnila baterije s svežim zrakom ali iskala gorski les za obnovo Ko-
šnikove gostilne, ni znano. Znano pa je, da se je njunega obiska raz-
veselil direktor Centra Rinka Marko Slapnik, ki se je z njima spustil v 
prijateljski klepet. 

DARKO NA »BEČEESKI«
Da je park cvetja v Mozirju vsako leto pravi raj za ogled in spro-

ščanje, ki navdušuje množice ljubiteljev narave, so zaslužni marljivi 
vrtnarji. Pogostokrat v roke pljune tudi predsednik Ekološko hortikul-
turnega društva Mozirski gaj Darko Bele, ki prakso izvaja na kmeti-
ji na Polzeli, za hobi pa se takole vozi po parku, freza, gnoji, mulči in 
kosi gredice in travnate zelenice … »Mi ni treba peš hoditi,« se je za-
dnjič pošalil in dodal »gasa«. 

KOSICA KOSO BRUSI
Nič nenavadnega na kmetih ni, če ženska vzame koso v roke in na-

kosi trave za zajce, saj ima to (skoraj) vsaka kmečka gospodinja v opi-
su del in nalog. A ko zgrabi za koso nazarska županja Majda Podkri-
žnik, tega ne najdeš v nobenem opisu. Je pa dekle zraslo gor na kme-
tih, pa tudi dama ni pozabila, kako se kosi streže, da ojstrica dobro re-
že, kar je pokazala oni dan na Lazah na Lončarskem prazniku. 

Milan Zavolovšek, naj točaj na Lazah: »To bo žejna, ko konča!«

(Foto: MŠ)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 23. številki SN

2014

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

OBVESTILO OGLAŠEVALCEM
Male oglase za objavo v tekoči številki sprejemamo do vključno tor-

ka. Objavljamo male oglase, napisane na kuponih z oznako za teko-
čo številko Savinjskih novic, ki jih najdete pod križanko in jih lahko po-
šljete po pošti ali prinesete osebno. Objavljamo tudi male oglase na-
ročnikov Savinjskih novic, ki jih pošljejo po elektronski pošti s podat-
ki naročnika. 

Male oglase lahko oddate osebno na uredništvu v našem delovnem 
času in v naša poštna nabiralnika (pri vhodu v grad Vrbovec in pri vho-
du v uredništvo). Mali oglas lahko vsebuje brezplačnih deset besed, 
vsaka nadaljnja beseda stane 1,15 evra (DDV vključen). Naročniki Sa-
vinjskih novic imajo 15-odstotni popust. Za vsebino nečitljivo napisa-
nih malih oglasov ne odgovarjamo, besedil ne lektoriramo. Po telefo-
nu malih oglasov ne sprejemamo. 

Uredništvo

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST

pri objavah zahval in čestitk.
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 Petek,
30. maj

ob 18.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma LSD Mozirje : Brežice
ob 19.00. Galerija Mozirje
Razstava volnenih ilustracij avtorice Špele Orešnik
ob 19.00. Galerija Štekl Gornji Grad
Razstava likovnih del družine Podbrežnik

Sobota,
31. maj

ob 9.00. Šmartinsko jezero-Logarska dolina
Half iron triatlon
ob 11.00. Snežna jama pod Raduho
Otvoritev informativne table in predstavitev Snežne jame
ob 14.00. Sejmišče v Mozirju
VI. tradicionalna golažijada
ob 16.00. Športni center Laze 
Gasilsko tekmovanje za kip sv. Florjana
ob 17.00. Dom kulture Nazarje 
Predavanje o zdravem načinu prehranjevanja
ob 17.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma MČL Mozirje : Radeče
ob 19.30. OŠ Rečica ob Savinji
Recital samospevov in arij
ob 20.00. Športni center Laze
Gasilska veselica z ansamblom Žarek

Nedelja, 
1. junij

ob 9.00. Koča v Matkovem kotu
Tradicionalni pohod v Matkov škaf
ob 9.00. Smučišče Slapnik, Nova Štifta
Grasski dan
ob 10.00. Start v Mozirju, 10.30 na Ljubnem ob Savinji
Maraton Bike festival Logarska dolina
ob 11.00. Hotel Plesnik, Logarska dolina
2. Treksta Mali maraton Logarske doline
ob 15.00. Hotel Plesnik, Logarska dolina
2. Kolesarski vzpon na Pavličevo sedlo

Sreda,
4. junij

ob 19.00. Galerija Mozirje
Predstavitev knjige Numerologija avtorice Romane 
Pogorelčnik

četrtek,
5. junij

ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Baletna produkcija učencev Glasbene šole Nazarje

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce-
ni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	
IN	A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh sate-
litskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	GEODETSKE	STORITVE	IN	SVETOVANJE
Izvajamo geodetske storitve: ureditev meje, parcelacija, vpis 
stavbe v kataster stavb, zakoličbe, geodetski posnetek,… GSM: 
031/337-478 Marko Mlinar.

Geoid d.o.o., Pisarna Gornji Grad, Attemsov trg 3, 3342 Gornji Grad.

◊	SERVIS	OLJNIH	GORILNIKOV,	KOTLI	NA	DRVA	
in pelete Viadrus, peletni in uplinjevalni kotli na polena Atmos, 
peletni gorilniki Etiks, regulacije ogrevanja Seltron, Buders, Firšt; 
gsm 041/809-318. 

Aleš Hojnik s.p., Radmirje 98, Ljubno ob Savinji.

◊	ZLATARSTVO	ROŽIČ
Velika izbira zlatega in srebrnega nakita za birme, obhajila ter 
ostale posebne priložnosti. Izdelava poročnih prstanov po vaši že-
lji. Tel. št. 03/58-32-200. Delovni čas: od 9 do 12 in od 13 do 18 
ure, sobota od 8 do 12 ure.

Rožič Darja s.p., Na trgu 22, 3330 Mozirje. 

◊	OGREVANJE	in	VODOVOD
Kotli na biomaso, toplotne črpalke, solarni sistemi, adaptacije ko-
palnic. GSM 040/750-552.

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče, težke od 100 do 
140 kg, cena od 1,5 do 1,7 EUR; gsm 
031/832-520.
Prodam teličko SR mesnate pasme, sta-
ro 10 dni; gsm 041/783-427.
Prodam odojke do 40 kg; gsm 031/606-
293 ali tel. št. 58-35-453.
Prodam teličko limuzin, težko 180 kg; 
gsm 041/277-019.
Prodam 2 sr bika, stara 3 mesece, za 
nadaljno rejo; gsm 031/855-186.
Prodam dve telički ls, stari 4 tedne in 6 
tednov; gsm 041/749-816.
Prodam bikca mesne pasme, 130 kg 
težkega; gsm 031/649-395.
Prodam bikca si, starega teden dni; gsm 
031/393-418.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim telice in krave za zakol, plačilo ta-
koj; gsm 041/269-989.
Kupim kravo, telico za zakol ali dopi-
tanje in bikce, teličke nad 100 kg; gsm 
031/533-745.

V okolici Nazarij v najem oddam gar-
sonjero in dvosobno stanovanje; gsm 
041/423-152.
Oddam sobo v najem; gsm 041/280-
005.
V najem oddam manjšo garsonjero v 
Nazarjah, z možnostjo kasnejšega od-
kupa; gsm 031/528-170. 
Ljubno, Radmirje, Okonina, Šentjanž, 
njivo, travnik, zaraščen rob, kupim; gsm 
070/22-22-30.

DRUGO – PRODAM
Prodam kvaliteten savinjski želodec; 
gsm 031/495-364.
Prodam bon za vip velnes Topolšica 3 h, 
redna cena 80 EUR, prodam za 50 EUR; 
gsm 041/318-644.
2 plošči – polikarbonat 2,10 x 1,60 m 
debeline 16 mm, primerni za nadstre-
šek, prodam; gsm 041/440-297.
Prodam silažne bale, prva košnja; gsm 
051/429-785.
Prodam narezane smrekove drve v 
big bagu, obrezline in žagovino; gsm 
031/716-809.
Rovokopač – kombiniran mf, 4x4 po-
gon, l. 1987 prodam za 7.500 EUR; gsm 
051/346-768.
Naravno pridelano domače bučno olje, 
cena za l. 12 EUR; gsm 031/366-133.
Hidravlični cepilec prodam; gsm 
051/302-934.

DRUGO – KUPIM
Kupim manjšo količino hrastovega lesa 
50 mm; gsm 031/800-852.

Kupim bukovo hlodovino za kamin, 10 
m3. Max 35 eur/m3. Dostava Šentjanž; 
gsm 031/393-516.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor zetor, IMT, univerzal ali 
štore; gsm 051/203-387.

NEPREMIČNINE
V Zgornji Savinjski dolini iščem stano-
vanje za eno osebo; gsm 051/716-044.
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Kot zadnjo v tej sezoni vam v rubriki Stilski 
izziv predstavljamo gospo Nušo Irmančnik iz 
Kraš. Gospa je bila našega vabila zelo vesela, 
nove podobe pa sta se najbolj veselila njena dva 
otroka.

Do sedaj je Nuša večino časa nosila lase spe-
te v čop, frizerka Urška Zorin pa ji je uredila navi-
hano poletno frizuro, ki jo je popestrila s svetlej-
šimi prameni. Nadaljevala je  vizažistka Natalija 
Plankl z make upom v rjavo oranžnih tonih. Sti-
listka Nina B. Felicijan je v trgovini BazarR izbra-
la modna pisana oblačila, ki ne smejo manjka-
ti v letošnji poletni garderobi, celoto pa zaključila 
z obutvijo iz trgovine Jurček. In kot vedno, je tudi 
tokrat novo podobo izzivalke v svoj objektiv uje-
la fotografinja Urška Hrastnik.

Številnim sodelujočim 
se iskreno zahvaljujemo 
za sodelovanje, vsem bral-
kam in bralcem Savinjskin 
novic pa želimo, da poletje 
mine z izzivi, ki vas bodo 
osrečevali!

Stilski izziv
Prej

Potem


